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حفظ آب حفظ زندگی است

کاهش ترافیک شهر 
با رویکرد استفاده از 

فضای حیاط مدارس و 
پارکینگ های ادارات

 خطر »کادمیوم و سرب« 
در کمین اصفهانی ها

  فلزات سمی که 
نفس می کشیم
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 فرماندار تیران و کرون:

مشارکت و انتخاب اصلح، نقطه عطفی در کشور خواهد بود
فرماندار تیران و کرون گفت: مشارکت حداکثری و انتخاب اصلح در این مرحله دوم انتخابات ریاست 
جمهوری نقطه عطفی در تاریخ کشور خواهد بود. به گزارش »ایمنا«، علی محمدی کیا در نشست با جمعی 
از افراد صاحب نظر، فعالان سیاسی و جمعی از فعالان اجتماعی تیران و کرون با موضوع مشارکت در 
انتخابات اظهارکرد: حضور حداکثری در مرحله دوم انتخابات ریاست جمهوری برای گذر از مهمترین پیچ 
تاریخی کشور ضرورت دارد. وی افزود: دعوت به حضور مردم برای مشارکت حداکثری و خلق حماسه ای 
بزرگ برای کشور و نظام وظیفه همگانی است؛ اما این مأموریت برای افراد صاحب نفوذ، فعالان سیاسی 
و اجتماعی مهمتر و ضروری تر خواهد بود. فرماندار تیران و کرون با بیان اینکه برگزاری جلسات ارتقای 
مشارکت در انتخابات برای گروه های مختلف صنفی و قشــری، ضرورت دارد، تصریح کرد: چگونگی 
بسترسازی حضور حداکثری و مشارکت در انتخابات دور دوم چهاردهمین دوره ریاست جمهوری باید 
مورد بررسی و راهکار سنجی قرار گیرد. محمدی کیا با تأکید به شرایط حساس فعلی کشور و لزوم توجه 
به توصیه های مقام معظم رهبری خاطرنشــان کرد: وظیفه هر فرد ایرانــی انتخاب فردی اصلح برای 
تأثیرگذاری در روند تصمیم گیری در امورات فعلی کشور است. وی با اشاره به تأثیرگذاری اقشار تحصیل 
کرده و آگاه جامعه در تصمیم گیری های مهم کشور، اذعان کرد: ترغیب، تشویق و همراهی مؤثر در امر 
مهم انتخابات توســط این گروه های مهم ضرورت دارد. فرماندار تیران و کرون با بیان اینکه همســو با 
ضرورت مشارکت حداکثری انتخاب اصلح نیز مهم است، اضافه کرد: مردم خواست با حضور حداکثری 
خود در این انتخابات به عزت و اقتدار ملی و بین المللی کمک کنند و همچنین با انتخاب رئیس جمهور 
اصلح توسعه و پیشرفت مملکت را فراهم سازند. محمدی کیا با بیان اینکه تمهیدات لازم برای برگزاری 
مرحله دوم انتخابات ریاست جمهوری فراهم اســت، گفت: تغییری در تعداد و محل شعب اخذ رأی 
نخواهیم داشت و مثل مرحله اول این اقدام در مراکز قبلی انجام می شود. وی افزود: حدود 2000نیروی 

اجرایی، نظارتی، پشتیبانی و امنیت با ستاد انتخابات این شهرستان همکاری دارند.

درمان رایگان ۱۲۰ نفر از مددجویان معلول ذهنی در خوانسار
جهادگران بسیجی به ۱20 نفر از مددجویان معلول ذهنی در خوانسار خدمات رایگان ارائه دادند.

مدیرعامل مرکز توانبخشی بقیه ا... الاعظم )عج( شهرستان خوانســار گفت: این مددجویان را گروه 
جهادی حبیب حرم و بسیج جامعه پزشکی دانشگاه بقیه ا... الاعظم)عج( تهران مورد درمان قرار دادند.
سید حسن شفعتی افزود: با حضور بیش از ۴۵ نفر از پزشکان متخصص و بهیاران به مدت دو روز بیش 

از ۱0 نوع خدمات درمانی شامل ارتوپد، قلبی، داخلی، ریوی و نورولوژی به این مددجویان ارائه شد.
علاوه بر خدمات دندانپزشــکی رایگان دارو های مورد نیاز و تجویز شــده نیز در اختیار این توانخواهان 

قرارگرفت.

بهره برداری از ۴۶ طرح بهداشتی درمانی در استان
۴۶ طرح بهداشتی درمانی با هزار میلیارد تومان هزینه در استان اصفهان به بهره برداری رسید.

به گزارش خبرگزاری صداوســیما، معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت در  این آیین، 
توسعه زیرساخت های نظام سلامت را یکی از اولویت های دولت سیزدهم دانست و گفت: در دولت 
سیزدهم بیش از ۴۵00طرح با زیر بنای ۳میلیون مترمربع در کشور افتتاح شده است.  بهروز رحیمی 

افزود:در این دوره همچنین ۱۷ هزار تخت بیمارستانی به نظام سلامت اضافه شده است. 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان نیز در این مراسم گفت:طرح هایی که در استان اصفهان افتتاح 
شد خدمات پزشکی و درمانی و بهداشتی را تسهیل می کند. شاهین شیرانی با اشاره به اینکه این 
طرح ها در چلهم شهید جمهور آیت ا... رئیسی آماده بهره برداری شد، افزود: برای افتتاح ۴۶ طرح 
بهداشــتی و درمانی در اســتان بیش از ۱000 میلیارد تومان و ۴00 میلیارد تومان نیز برای تجهیزات 

هزینه شده است.

رئیس اداره بهبود تولیدات گیاهی مدیریت جهاد کشاورزی کاشان تشریح کرد

مصائب سوزاندن بقایای گیاهی 
رئیس اداره بهبود تولیدات گیاهی مدیریت جهاد کشاورزی کاشان گفت: 
آتش زدن باقیمانده گیاهی بعد از برداشــت محصول، موجب آسیب به 
خاک و بافت آن شده و در بلندمدت نابودی خاک حاصلخیز کشاورزی را 
به همراه دارد. کشاورزان بعد از برداشت محصول از مزرعه به سنت دیرینه 
خود، باقیمانده های گیاهی را آتش می زنند بر این باور که زمین قوت بگیرد 
و هزینه جمع آوری محصول یا پاک کردن زمین کاهش پیدا می کند و این 
در حالی اســت که  آتش زدن باقیمانده محصول های کشاورزی یکی از 
موضوع های چالش برانگیز در حوزه مسائل زیست محیطی است و باعث 
نابودی تدریجی خاک می شود. زهره زارع صدری در  گفت وگو با »ایسنا«، 
اظهار کرد: خاک به عنوان بستر تولید و توسعه پایدار بخش کشاورزی است 
و بهترین روش برای جبران کمبود مواد آلی خاک، استفاده از روش های 
خاک ورزی حفاظتی است. وی افزود: آتش زدن باقیمانده محصول های 
کشــاورزی پیامدهای زیانباری مثل کاهش مواد آلــی، افزایش خطر 
آب شویی و فرسایش، تلفات عنصرهای نیتروژن، کربن و گوگرد، پراکندگی 
سموم شیمیایی، افزایش اسیدیته خاک و کاهش پایداری خاکدانه ها 
را به همراه دارد. وی افزود: دگرگونی شــرایط فیزیکی و موجودات زنده 
خاک در بلندمدت از دیگر آثار مخرب آتش زدن باقیمانده محصول های 
کشاورزی بر خصوصیات خاک است که به مرور زمان باعث کاهش کمیت 
و کیفیت محصول می شود. زارع صدری تأکید کرد: آتش زدن باقیمانده 
محصول های کشاورزی بر اساس ماده ۱۶ قانون حفاظت از خاک، جرم 
است و تخریب کنندگان علاوه بر توقف فعالیت و بازسازی خاک، به جزای 
نقدی دو تا پنج برابر خسارت وارده محکوم می شوند. وی گفت: بر اساس 
ماده ۶۸۸ قانون مجازات اسلامی، ماده 22 قانون جلوگیری از آلودگی هوا، 
ماده ۶ قانون پسماند و ماده ۴۵ قانون حفاظت و بهره گیری از جنگل ها، 
آتش زدن بقایای گیاهی جرم محسوب شده و مرتکبان به جزای نقدی و 
زندان تا یک سال محکوم می شوند. زارع صدری افزود: بخش مهمی از 
عناصر غذایی و هیدروکربن ها که ترکیبات اساسی در تقویت خاک و رشد 
محصول هستند با آتش زدن آنها از بین می رود و در دنیای امروز بقایای 
گیاهان را آتش نمی زنند بلکه با سیستم های علمی، به عنوان بهترین کود 
دوبار به خاک بر می گردانند. وی اظهارکرد: خاک ورزی حفاظتی روشی 
است که بقایای گیاهی  را پس از برداشت محصول در سطح زمین حفظ 
می کنند تا حفاظت خاک در برابر فرسایش افزایش یافته و کاهش میزان 
تردد ماشین آلات و ادوات و یا حذف عملیات خاک ورزی فشرده مانند 
برگرداندن لایه ســطحی خاک مورد توجه قرار گرفته است. رئیس اداره 
بهبود تولیدات گیاهی مدیریت جهاد کشاورزی کاشان گفت: ایران، کشوری 
است که در ناحیه خشک و نیمه خشک جهان قرار گرفته است که کمبود و 

توزیع نامناسب بارندگی، و تبخیر و تعریق زیاد از مشخصات اصلی اقلیم 
این منطقه محسوب می شود. زارع صدری افزود: مدیریت اصولی باقی 
مانده گیاهان و حفظ آن در سطح خاک مزرعه با استفاده از خاک ورزی 
حفاظتی برای افزایش ظرفیت ذخیره و نگهداری رطوبت خاک بسیار حائز 
اهمیت است ضمن آنکه تخریب و کاهش حاصلخیزی خاک از مسائل 

اصلی و مهم در مناطق نیمه خشک است.

باقیمانده گیاهان، مانع از گسترش ریزگردها می شود
همچنین یک فعال زیست محیطی به »ایسنا« گفت: باقیمانده گیاهان به 
نوعی مالچ طبیعی یا غیرنفتی است که در کشورهایی مانند چین با حفظ 
این پوشش، رطوبت خاک را حفظ می کنند و مانع از گسترش ریزگردها 
می شوند. علی خالوئی نوش آبادی اظهارکرد: آتش زدن بقایای محصول،  
نوعی کاهش پوشش گیاهی و یا مالچ طبیعی است که منجر به کاهش 
سرعت آستانه فرسایش بادی می شود و نتیجه آن، خشک شدن سطح 
خاک است. وی افزود: افزایش ریزگردها، ممکن است تا چند روز متوالی 
در عرصه های طبیعی باقی  بماند که با حفظ  بقایای گیاهی می توان، هم 
به رطوبت سطحی خاک کمک کرد و هم مانع تعلیق و خیزش ذرات ریز 
خاک شد، به خصوص در شمال دشت کاشــان که جنس ذرات خاک، 
عموماً از دانه های رسی تشکیل شده اســت. این فعال زیست محیطی 
تصریح کرد: کاهش بارندگی ها از یک طرف منجر به کاهش رطوبت سطح 

خاک شده و باعث کاهش پوشش گیاهی نیز می شود که حاصل این دو 
فرآیند، باعث خواهد شد تا  »سرعت آستانه فرسایش خاک« به شدت 
کاهش یابد و این پدیده شومی است که در دشت کاشان اخیراً شاهد آن 
هستیم. وی افزود: وقتی سطح خاک خشک شد، هرگونه تردد انسان، 
دام، ماشــین و حتی راه رفتن حیوانات حیات وحش نیز سطح خاک را 
آسیب پذیرتر می کند که حاصل آن، کاهش آستانه فرسایش بادی است 
که حفظ بقایای گیاهی به خصوص صیفی جات، راهکار خوبی برای حفظ 
رطوبت سطح خاک در شمال دشت کاشان است. این کارشناس منابع 
طبیعی گفت: ما باید به شــیوه هایی که می توانیم گسترش ریزگردها را 
کاهش دهیم و دانه هــای ریز خاک را به تله بیندازیم تا از ســطح خاک 
بلند نشود. این هدف، با افزایش رطوبت سطح خاک و افزایش گونه های 
گیاهی مرتعی به خصوص گونه های بوته ای ها میسر می شود. وی افزود: 
کشت سنتی محصولاتی مانند صیفی جات، باعث افزایش برداشت آب از 
اعماق خاک می شود که  به معنی افزایش فشار ساکنان این حوزه آبخیز بر 
منابع طبیعی تجدیدناپذیر و تجدیدپذیر است که تخریب منابع زیستی را 
به همراه دارد. وی تأکید کرد: کشاورزانی که از نایلون برای کشت پلاستیک 
استفاده می کنند پس از برداشت محصول باید این نایلون های فرسوده را 
جمع آوری کنند در غیر این صورت در اثر تابش آفتاب به ذرات ریزی تبدیل 
می شود که دام مصرف می کند یا ریز شده آنها را تنفس می کنیم که در هر 

دو حالت می تواند به افزایش سرطان منجر شود.

اربعین شــهدای خدمت از ســوی نماینــده ولی 
فقیه در کاشــان برگزار شــد. به گزارش »تسنیم«، 
 اربعین شهدای خدمت از طرف نماینده ولی فقیه و 
امام جمعه کاشان در مصلای بقیه الاعظم کاشان با 
حضور جمعی از مردم شهیدپرور شهرستان کاشان 

برگزار شد. 
حجت الاســلام مرتضی آقاتهرانــی، نماینده مردم 
تهران در مجلس شورای اســلامی در این مراسم با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای خدمت اظهارکرد: 
شایسته است تا ما به قرآن کریم معرفت پیدا کنیم 
به نحوی که گاهی اوقات از آن به عنوان علم الهی یاد 
می شود. وی با بیان اینکه زمان همانند ابر زودگذر 

اســت، افزود: مســئولان زیادی آمدند و رفتند اما 
بعضی ها با این مســئولیت ها بار خود را بســتند و 
رفتند اما برخی دیگر جاودان شدند و در تاریخ نظام 
مقدس جمهوری اِســلامی ماندگار شدند. نماینده 
مردم تهران در مجلس با اشــاره به خدمات شهید 
رئیسی در طول تصدی دولت خود در دولت سیزدهم 
خاطرنشان کرد: جلسات متعددی با شهید رئیسی 
و حتی به صورت خصوصی داشــتیم و این شهید 
بزرگوار تنها دغدغه مردم را داشت. وی با بیان اینکه 
اقدامات شــهید رئیسی ماندگار شــد، گفت: یکی 
از اقدامات تســویه ۸۸ هزار میلیارد تومانی تأمین 
اجتماعی بود و اقدام دیگر تثبیت برق کشور و انتقال 

آب دریای عمان به مرکز کشور، تسویه حساب پولی 
از کشورهای طلب کار از جمله اقدامات بوده است .

 حجت الاســلام آقاتهرانی با اشــاره بــه اقدامات 
صــورت گرفتــه در حوزه های مختلــف نظیر حوزه 
ورزش، اقتصادی، جلوگیری از ساخت و سازهای 
غیرمجاز، نجات کشور از ناحیه بحران و دیگر موارد از 

جمله اقدامات شهید آیت ا...رئیسی بود.

 اربعین شهدای خدمت در کاشان برگزار شد

فرمانده انتظامی نطنز از کشف و ضبط کشف ۳۷ هزار لیتر پارافین قاچاق در نطنز خبر داد. سرهنگ مهدی کریمی در گفت وگو با »تسنیم«، با اشاره به کشف پارافین 
قاچاق در نطنز، اظهار کرد: مأموران پلیس آگاهی شهرستان نطنز این محموله قاچاق را در راستای اجرای طرح مبارزه با قاچاق سوخت کشف و شناسایی کردند. 
وی با بیان اینکه این محموله قاچاق هنگام کنترل خودروهای عبوری در محورهای مواصلاتی کشف و ضبط شــد، افزود: در راستا مأموران انتظامی شهرستان 
نطنز با کنترل خودروهای عبوری به یک دستگاه خودروی تریلی مشکوک شدند و خودرو را جهت بررسی بیشتر متوقف کردند. فرمانده انتظامی شهرستان نطنز 
خاطرنشان کرد: مأموران پس از هماهنگی با مقام قضایی در بازرسی از  خودرو ۳۷ هزار لیتر پارافین  قاچاق و خارج از شبکه توزیع فرآورده های نفتی را به ارزش 
۱۵ میلیارد ریال کشف کردند. وی ضمن اشاره به تشکیل پرونده برای متهم این محموله قاچاق گفت: مأموران در این خصوص یک دستگاه خودرو توقیف و یک 

نفر متهم را دستگیر کردند که متهم دستگیر شده به همراه پرونده برای سیر مراحل قانونی به مراجع مربوطه معرفی شدند.
کریمی با بیان اینکه محموله قاچاق به اقتصاد کشور ضربه اساسی وارد می کند، تصریح کرد: پلیس بر اساس رسالت خود تمام توان خود را در راستای مبارزه با 

کالای قاچاق به کار گرفته است و تقدیم شهدای متعدد در این مسیر گواه بر این مطلب است.

خبر روز کشف ۳۷ هزار لیتر  پارافین قاچاق در نطنز

عکس خبر

انتصاب امام جمعه 
جدید شهر  بهاران

سیاســتگذاری   شــورای 
 ائمه جمعه کشــور در حکمی 
حجــت الاســلام محســن 
بــه  را  آبــادی   عبــاس 
امامت جمعــه شــهر بهاران 

منصوب کرد.

فرماندار اردستان خبر داد

الحاق ۱۷ هکتار زمین به محدوده شهر زواره
فرماندار اردستان گفت: الحاق ۱۷ هکتار زمین به محدود شهر زواره آخرین هدیه ماندگار دولت مردمی 
شهید رئیسی به مردم این شهر بود. سید محمدهادی احمدی طباء در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: 
یکی از محورهای اصلی دولت رئیس جمهور شهید، موضوع مسکن و رونق مسکن سازی به خصوص 
برای محرومان و نیازمندان جامعه بوده است و شهید رئیسی در این زمینه حساسیت خاصی داشت. 
وی با بیان اینکه در سه سال گذشته در حوزه ساخت مســکن اتفاقات خوبی را شاهد بودیم، افزود: 
علاوه بر الحاق زمین در شهرها و روستاهای شهرستان در برخی از روستاها و شهر مهاباد شاهد واگذاری 
زمین نهضت ملی بودیم. امیدواریم تا پایان شــهریورماه واگذاری زمین در شهر اردستان نیز انجام 
شود. فرماندار اردستان با اشاره به مشکلات پیش آمده برای تعویق در الحاق زمینِ شهر زواره گفت: 
با پیگیری های صورت گرفته حاکمیت شهرستان و دستور ویژه استاندار اصفهان، تمام مرحله اداری 
الحاق زمین در شهر زواره در سه ماهه نخست امسال انجام شد و موضوع الحاق ۱۷ هکتار زمین در شهر 
زواره برای ساخت نهضت ملی مسکن در شورای برنامه ریزی روز ۶ تیر مصوب شد. احمدی طباء الحاق 
۱۷ هکتار زمین به محدود شهر زواره را آخرین هدیه دولت مردمی شهید رئیسی به مردم این شهر عنوان 
و اظهار کرد: تمام اقداماتی که باید در دستگاه های دولتی برای الحاق این مقدار زمین انجام شود به 
پایان رسیده و ظرف دو هفته آینده این موضوع به شهرداری زواره و دیگر ادارات شهرستان ابلاغ خواهد 
شد. وی خاطرنشان کرد: آغاز ساخت ۹0 واحد مسکونی طرح کریمان یکی دیگر از طرح های نهضت 
مسکن شهرستان بود که بعد از یک سال وقفه با پیگیری های فرمانداری شهرستان و حمایت های 
رئیس و اعضای شورای شهر زواره آغاز شد و اکنون بیش از ۵0 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. فرماندار 
اردستان با بیان اینکه تکمیل خدمات مورد نیاز برای ساکنان ۱0 واحد مسکن ملی از دیگر اقداماتی 
بود که از دولت قبل به جای مانده بود که با دستور شخص استاندار اصفهان این خانواده ها از خدمات 
آب و برق بهره مند شدند. همچنین تکمیل ۱۴ واحد مسکن مددجویان از دیگر موارد طرح مسکن در 

شهر زواره بود که با پیگیری های فرمانداری شهرستان تا پایان تیرماه تحویل متقاضیان خواهد شد.

کارشناس آموزش سازمان آتش نشانی کاشان:

شنا در استخرهای کشاورزی، مرگ آفرین است
کارشناس آموزش سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کاشان گفت: استخرهای ذخیره 
آب از نوع ژئوممبران است و بر خلاف استخرهای سیمانی، نه پله ای دارند که بتوان از آنها خارج شد و 
نه لبه ای دارند که بتوان گرفت و تا رسیدن کمک خود را روی آب نگه داشت و سطوح آن نیز  فوق العاده 
لغزنده است. کشاورزان برای ذخیره آب و روان آب ها، اقدام به ساخت استخرهای ذخیره آب می کنند 
اما موسم تابستان و فصل گرما، به علت بی احتیاطی برخی شهروندان و به خصوص جوانان و نوجوانان، 
شاهد غرق شدن آنها در این استخرها بوده ایم که در اغلب موارد به مرگ آنها ختم می شود. روح ا… 
فدایی در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: استخرهای ذخیره سازی آب کشاورزی، برای شنا خطرناک 
است و هر ســال موجب مرگ تعدادی از شهروندان به خصوص در گروه ســنی نوجوانان و جوانان 
می شود. وی افزود: استخرهای ذخیره آب کشاورزی باید حریم مشخص با حفاظ و فنس داشته 
باشند، اما متأسفانه برخی از جوانان و نوجوانان و حتی کشاورزان به شرایط خطرآفرین استخرها توجه 
نداشته و با شنا در آن وقایع تلخی را هر سال تکرار می کنند. کارشناس آموزش سازمان آتش نشانی 
و خدمات ایمنی شهرداری کاشان تأکید کرد: خانواده ها مراقب باشند که فرزندان آنها در مکان های 
ممنوع و سالم سازی نشده مثل سدها، آبگیرها، کانال های آبرسانی و رودخانه ها شنا نکنند و به دیگران 
نیز این موارد را یادآوری کنند. فدایی گفت: استخرهای کشاورزی باید تا ارتفاع 2 متر فنس کشی شده 
و تابلوهای هشدار دهنده در هر چهار سمت نصب شود و جان پناه در کناره و نردبان های شناور دائم 
داشته باشد. وی افزود: نصب طناب های نجات دهنده به صورت طولی، عرضی و ضربدری و قرار دادن 
تیوپ های بادی به فاصله ۱0 متر از یکدیگر در طول اســتخر و مهار کردن آنها از دیگر نکات ایمنی در 

استخرهای کشاورزی است.

اخبار

 کاشان آماده برگزاری 
مرحله دوم انتخابات است

سرپرســت فرمانداری کاشــان با اشــاره به 
جزئیات مرحلــه اول انتخابات در کاشــان، 
گفت: شهرســتان کاشــان آمادگی برگزاری 
مرحلــه دوم را دارد. حمیدرضــا محمــدی 
فشــارکی در گفت وگو با »تسنیم«  اظهارکرد: 
از حضــور مــردم در روز هشــتم تیرماه پای 
صندوق های رأی تشکر می کنم. وی با اشاره 
به موکول شــدن انتخاب رئیــس جمهور در 
دور دوم انتخابات ریاســت جمهوری، افزود: 
برگزاری انتخابات ســختی های خود را دارد 
و نیاز به همکاری و تعامل های مختلف دارد 
و علی رغم تمامی تجارت ممکن اســت یک 
موضوع در روند برگــزاری انتخابات دغدغه 
ایجاد شود. سرپرست فرمانداری شهرستان 
کاشان با اشاره به آمادگی این شهرستان برای 
برگــزاری دوره دوم انتخابــات چهاردهمین 
دوره انتخابات ریاســت جمهوری ابراز کرد: 
مشارکت کاشان در دوره نخست ۴۷.۷ درصد 
بوده به نحوی که سعید جلیلی ۷2هزار و ۷02 
رأی، مسعود پزشــکیان ۳۱هزار و ۷۱0 رأی، 
محمدباقر قالیبــاف ۱۳هــزار و ۸۵۴ رأی و 
مصطفی پورمحمدی نیز ۱20۸رأی داشتند. 
وی با بیان اینکه ما در مرحلــه دوم نیز 2۶2 
شــعبه اخذ رأی داریم، گفــت: از این تعداد 
2۳۴ شعبه ثابت و 2۸ شعبه ســیار داریم و 
از این تعداد 2۳۹ شــعبه شهری و 2۳ شعبه 
روســتایی داریم که تمهیدات لازم نیز در این 
زمینه پیش بینی شده است. محمدی فشارکی 
گفت: این موضوع ممکن است متصور باشد که 
همه موارد مهیا بوده و نیاز به هیچ اقدام اضافی 
نیســت و این موضوع می تواند مــا را دچار 
ســهل انگاری و غافلگیری بکند؛ اصل حضور 
مردم و مشارکت همگانی هیچ تفسیری ندارد 
و لذا از همه اقشار تقاضا دارم از همان ابتدایی 
روز جمعه پای صندوق رأی حضور پیدا کنند. 
وی با اشاره به برگزاری جلسات هیئت اجرایی 
انتخابات در کاشــان افزود: آسیب شناسی 
انتخابات در دور نخســت در این جلســات 
صورت می پذیرد و تمامی موارد احصا  شده و 

امیدواریم به بهترین شکل جبران کنیم.

با مسئولان

استان
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 شرکت کاشی اصفهان با حضور  وزیر  کشور 
به چرخه تولید بازگشت

شرکت »کاشــی اصفهان« در جریان سفر یک روزه وزیر کشــور به اصفهان، پس از سال ها توقف و 
نارضایتی کارگران روز سه شنبه با حضور احمد وحیدی به چرخه تولید بازگشت.به گزارش »ایرنا«،  این 
شرکت یکی از مجموعه های تولیدی استان اصفهان است که با وجود توقف و بحران، در نهضت بازگشت 
مجموعه های تولیدی در دولت سیزدهم احیا شد و در مسیر خدمت قرار گرفت. شرکت کاشی در سال 
۱۳۵۳ به صورت شرکت سهامی خاص با ظرفیت تولید 4 میلیون مترمربع تأسیس و در سال ۱۳۶۸ 
به شرکت سهامی عام تبدیل و پنج ســال بعد در بورس اوراق بهادار پذیرفته شد. این شرکت از سال 
۱۳۹۳ به دلیل اختلاف نظر سهامداران دچار بحران و سال ۱۳۹۵ متوقف شد که پس از ۲ سال در سال 
۱۳۹۷ وارد مدار تولید شده و به طور مجدد در سال ۱4۰۰ درگیر بحران و متوقف شد. باتوجه به شکایت و 
نارضایتی کارگران این مجموعه، ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان اصفهان در قالب نهضت احیای 
واحدهای تولیدی راکد و نیمه فعال به موضوع این کارخانه ورود کرد تا بار دیگر کاشی اصفهان به چرخه 
فعالیت بازگردد. ده ها نشست با حضور سرمایه گذاران، نمایندگان کارگران و مسئولان استانی در راستای 
رفع مشکل این مجموعه برگزار شد و درنهایت با همراهی و همکاری بخش خصوصی و دولت و با ورود 
سرمایه گذار جدید در مجموعه اورهال شرکت آغاز و نخستین خط تولید این کارخانه در تابستان سال 

گذشته به مدار تولید وارد شد.

اجرای طرح ملی ردیابی بیماری آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان 
در استان

طرح ملی ردیابی سرمی و مولکولی بیماری آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان در طیور بومی وروستایی در 
استان اصفهان در حال اجراست. مدیرکل دامپزشکی استان اصفهان گفت: مطالعات اپیدمیولوژیک 
واکوسیستمی وانتخاب حامعه هدف نمونه برداری درسطح استان، تدوین وابلاغ شیوه نامه الزامات 
امنیت زیستی، حفاظت فردی، نمونه برداری، آماده سازی، ارسال نمونه وآزمایش های سرولوژی 
ومولکولی از عملیات اجرایی این طرح است. سیدرضا موسوی افزود: جامعه هدف اجرای این طرح 
شامل ۱۰۰ نمونه )سرمی ومولکولی( از انواع طیور بومی در ۱۳۰ واحد روستایی از پیش تعیین شده در 
سطح استان، آزمایش وبررسی سرمی ومولکولی بیش از ۱۳ هزار نمونه طیور بومی و تجزیه وتحلیل 
آماری و اپیدمیولوژیک نتایج طرح تا 4 مرداد اســت. وی گفت: پایش وردیابی بیماری آنفلوآنزای 
فوق حاد پرندگان در طیور بومی و روستایی، خودارزیابی واعلام عاری بودن مستند به سازمان جهانی 
بهداشت دام، پیشگیری از هرگونه بروز وانتشار بیماری درگله های پرورش طیور صنعتی ازجمله اجداد، 

مادر، گوشتی، تخمگذار، بوقلمون و شترمرغ از مراحل اجرای این طرح بهداشتی است.

مدیر هوشمندسازی اطلاعات و امنیت مجازی اعلام کرد

رشد ۳ برابری صدور ضمانت نامه صنایع کوچک در سال گذشته
مدیر برنامه ریزی، هوشمند سازی اطلاعات و امنیت فضای مجازی گفت: در سال ۱4۰۲ در راستای 
تحقق برنامه ها و اهــداف صندوق ضمانت ســرمایه گذاری صنایع کوچک، رشــد ۳ برابری صدور 
ضمانت نامه در صندوق رقم خورد. به گزارش »ایسنا«،  نفیســه قربانی گفت: در سال ۱4۰۲ بیش از 
4۷۹۰ میلیارد ریال ضمانت نامه در صندوق صادر شده که در مقایسه با سال قبل رشد ۲۰۰ درصدی را 
نشان می دهد. وی افزود: صدور ضمانت نامه از لحاظ تعداد در سال ۱4۰۲ در مقایسه با سال قبل از آن 
۳۶۶ درصد رشد یافته است. قربانی گفت: از جمله دلایل مهمی که موجب افزایش صدور ضمانت نامه 
در سال ۱4۰۲ و همچنین ادامه رشد آن در سال ۱4۰۳ شده، توجه ویژه به هدف گذاری، برنامه ریزی و 
پایش مستمر فعالیت است. این مهم با تلاش و همت همکاران و بهره گیری از تمامی پتانسیل ها و 

ظرفیت های موجود در صندوق صورت گرفته است.

وزیر کشور در جریان بازدید از پروژه تأمین آب استان اصفهان از دریای عمان تأکید کرد:

نهضت رفع تنش آبی در کشور ادامه دارد

وزیر کشور گفت: نهضت رفع تنش آبی در کشور ادامه دارد، در این باره 
تأمین آب آشامیدنی پایدار در همه شهرها و روستاهای ایران اسلامی 

در دستور کار جدی است.
به گزارش »ایرنا«، احمد وحیدی روز سه شنبه در حاشیه سفر به اصفهان 
و بازدید از پروژه تأمین آب اســتان از دریای عمان، با اشاره به اجرای 
پروژه های تأمین آب در سراسر کشور در دولت سیزدهم افزود: از احیای 
دریاچه ارومیه تا احیای تالاب های کشور در این دولت با جدیت دنبال 
شد. وی با اشاره به نیاز آبی استان اصفهان گفت: تأمین آب این استان 
از مطالبات رهبر معظم انقلاب و مردم استان و براساس یک نیاز واقعی 
است. وزیر کشور افزود: تلاش بسیار ارزشمندی در راستای تأمین آب 
اصفهان در دولت شهید جمهور آیت ا... رئیسی صورت گرفت که در نوع 

خود کم نظیر و بی نظیر است.
وی خاطرنشان کرد؛ در همه استان ها تلاش شد تا مسائل حوزه آب با 

نگاهی کارشناسی و جهادی رفع شود.
 وحیدی یادآور شد: در اصفهان نیز با دستورات ویژه رئیس جمهور شهید، 

همت استاندار و همکاری وزارت نیرو شاهد اتفاقات خوبی هستیم.
 وی ادامه داد: یکی از برنامه های تأمین آب استان اصفهان، انتقال آب 
دریای عمان به این استان است، اگر چه در گذشته مطرح شده بود اما 
به عنوان امری دست نیافتنی و غیرممکن به آن نگاه می شد که با تلاش 

خوبی که در دو سال اخیر صورت گرفت پیشرفت های قابل توجهی دارد.
 وزیر کشــور تصریح کرد: بخش عمده ای از لوله های مســیر تأمین و 
لوله گذاری مسیر، به صورت کارشناسی شده صورت گرفته و در ادامه نیز 

امید است سرعت اجرای پروژه حفظ شود.
 وی ادامه داد: تأمین آب مورد نیاز استان اصفهان از منابع درون استان 
از پروژه های دیگر مدیریت استان است تا بخشی از نیاز آب مردم عزیز 
ما در استان اصفهان تأمین شود.  وحیدی با تأکید بر تأمین آب استان 
اصفهان از چند منبع، اظهــار امیدواری کرد که نیــاز آبی مردم اصفهان 

تأمین شود. 
 وی با گرامیداشت یاد و خاطره شــهید جمهور آیت ا... رئیسی، گفت: 
تلاش همت مسئولان استان در به ثمر رساندن پروژه های دولت بسیار 

ارزشمند است.
به گزارش »ایرنا«، عملیات اجرایی مرحله نخست پروژه انتقال آب از 
دریای عمان به اســتان اصفهان، مهرماه سال ۱4۰۱ آغاز شد و در دولت 

سیزدهم در ۲4 نقطه با حضور ۱4 پیمانکار در حال تکمیل است.
عملیات اجرایی مرحله دوم پروژه انتقال آب از دریای عمان به استان 
اصفهان، هفتم مهر سال ۱4۰۲ با حضور شهید آیت ا... رئیسی آغاز شد. 
۷۰ میلیون مترمکعب در مرحله نخســت و در مرحله بعد 4۰۰ میلیون 
مترمکعب آب از طریق اجرای این پروژه به اصفهان انتقال داده می شود.

سید احمد حسینی، رئیس اتحادیه فروشندگان 
لوازم یدکی خــودروی تهران به »بــازار« گفت: 
قطعات الکترونیکی یا برقی که از کشور چین به 
بازار داخل وارد می شود؛ به دلیل فقدان نظارت با 

ضعف کیفی مواجه است.
چالش کیفیت قطعــات الکترونیکــی و برقی 
خودروها در فصل گرما به دلیل کیفیت ســاخت 

پایین، بیشتر قابل مشاهده است. 
خودروســازان برای ســاخت یا مونتاژ محصول 
اقتصــادی اغلــب سیاســت هزینــه پاییــن 
 تولیــد را دنبــال می کنــد کــه نهایتــاً منتج به 
قربانی شدن کیفیت می شود. البته این مسئله 
فقط منوط به خطوط تولید نیست و افت کیفیت 

بازار لوازم یدکی خودرو را نیز در بر گرفته است. 
رئیس اتحادیه فروشــندگان لوازم یدکی خودرو 
و ماشــین آلات تهران در این باره گفت و گویی با 

»بازار« داشته که در ادامه می خوانید:

چرا قطعات و لوازم یدکی الکترونیکی و برقی 
دچار افت کیفیت هستند؟

قطعات الکترونیکــی و برقی خودرو که در داخل 
تولید می شود، کیفیت بسیار مطلوب و مناسب 
دارند. برخی از قطعات مذکور به کشورهای قطب 
خودروســازی نیز صادر می شــود. اما قطعات 
الکترونیکی یا برقی که از کشور چین به بازار داخل 

وارد می شــود؛ به دلیل فقــدان نظارت با ضعف 
کیفی مواجه اســت. البته در میان واردکنندگان 
قطعات شــرکتی وجود دارند کــه محصولات با 

کیفیت به دلیل سابقه معتبر عرضه می کنند.

در حال حاضر  بــازار  لوازم یدکــی خودرو  با 
 چالــش کیفیــت مواجــه اســت یــا معضل 

تعدد برند دارد؟
چالش اصلی بــازار لوازم یدکی خــودرو عرضه 
قطعات با برندهای معتبر جهانی اما تولید چین 
عرضه می شود. متأسفانه ضعف سیستم گمرک 
توانایی شناســایی اصالت این کالاهــا را ندارد، 
ماده ۱۳ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز در مبادی 

ورودی به کشور به درستی اجرا نمی شود.

به قطعات چینی اشــاره کردیــد، وضعیت 
تأمین و دسترســی مشــتریان به لــوازم یدکی 

خودروهای چینی چگونه است؟
باتوجه به اینکه محصول نهایی بیشتر خودروهای 
چینی مونتاژ کیفیت قابــل قبولی ندارد، قطعات 
آنها نیــز ارزکیفیت مناســبی برخوردار نیســت. 
شــرکت های خودروســاز عرضــه کننــده این 
محصولات تأمین قطعات و عرضه به بازار ندارند. 
متأسفانه برخی از خودروهای چینی قطعات بی 
کیفیت و کم یاب دارند کــه قیمت آنها با قطعات 

خودروهای اروپایی و چینی برابر است.

 رئیس اتحادیه لوازم یدکی خودرو مطرح کرد

فقدان نظارت، عامل افت کیفیت قطعات برقی

اخبار

رئیس هیئت مدیره انجمن تولید و زنجیره ارزش صنایع لاستیک گفت: در حال حاضر ۱۲ کارخانه لاستیک سازی در کشور فعال هستند و ۸۰ درصد از نیاز 
کشور را تأمین می کنند.

به گزارش »بازار«، محمدرضا تقی گنجی در نشست بررسی چالش های تولید تایر گفت: سالانه حدود ۳۰ میلیون حلقه انواع تایر در کشور مصرف می شود، 
طی ۳ سال گذشته توانسته ایم سالانه ۵ درصد رشد تولید داشته باشیم و عرضه و تقاضا به تعادل رسیده است.

وی افزود: ۸۰ درصد لاستیک مورد نیاز کشور تولید داخل است و ۲۰ درصد مابقی در ماشین آلات کشاورزی و معدنی مصرف می شوند که به خاطر تقاضای 
پایین به این نوع تایرها، تولید آنها در داخل توجیه اقتصادی ندارد. 

رئیس هیئت مدیره انجمن تولید و زنجیره ارزش صنایع لاستیک تأکید کرد: تنها سایزی که کمبود تولید داریم برای لاستیک خودروی پراید است، چرا که 
تولید این خودرو متوقف شده و برای خودروهای موجود که در حال تردد هستند سالانه ۳ میلیون حلقه کمبود داریم، لاستیک سازان برای تولید این سایز 

سرمایه گذاری نمی کنند، چون می دانند در ۵ سال آینده این خودرو کاملًا منسوخ و مثل پیکان کنار گذاشته می شود.
 گنجی افزود: ۲۵ درصد مواد اولیه مورد نیاز در صنعت تایر، وارداتی است. برای تأمین مواد اولیه مشــکل تخصیص ارز داریم و از ابتدای سال هنوز هیچ 
تخصیص ارزی از سوی بانک مرکزی برای مواد اولیه تایر صورت نگرفته است، اما واردکنندگان لاستیک از ابتدای سال ۹۰ میلیون دلار ارز دریافت کرده اند.

وی عنوان کرد: با توجه با افزایش تولید و عرضه تایر در کشــور، امروز اختلاف قیمت کارخانه و بازار آزاد بسیار اندک شده است و شاید دیگر نیازی به ادامه 
فعالیت سامانه تخصیص و توزیع تایر نداشته باشیم.

 تولید ۸۰ درصد لاستیک های مورد نیاز در داخل کشور

نگرانی امنیتی آمریکا از 
قرارداد مایکروسافت با 

شرکت اماراتی
با وجــود چراغ ســبز واشــنگتن به 
قــرارداد میــان مایکروســافت و 
شرکت هوش مصنوعی اماراتی، این 
همکاری نگرانی های امنیت ملی را در 

آمریکا برانگیخته است.

عکس خبر

جذب ۴۱ هزار نفر از طریق سامانه 
جست وجوی شغل

معاون اشــتغال وزارت تعاون،کار و رفــاه اجتماعی 
از ثبت ۱۷۷ هزار فرصت شــغلی توســط کارفرمایان 
و کاریابی ها در ســامانه جســت و جوی شغل خبر 
داد و گفت: تاکنون 4۱ هزار نفر از طریق این ســامانه 
به کارگماری شــده اند. محمود کریمــی بیرانوند در 
گفت وگو با »ایســنا«، بر نظارت ســختگیرانه دولت 
ســیزدهم بر موضوع اشــتغال تأکید کرد و گفت: در 
دولت سیزدهم توجه به مقوله اشتغال با دقت تمام و 
به طور سختگیرانه انجام شد و آمارهایی که مطابق با 

وضعیت بنگاه ها نبود به ثبت نرسید.
وی با اشــاره به راه اندازی ســامانه جســت وجوی 
شــغل گفت: این ســامانه با هدف نظارت بر عملکرد 
کاریابی ها، ایجاد شفافیت در بازار کار، عدم مراجعه 
حضوری، کــم کردن هزینه جســت و جوی شــغل 
و تســریع در نقل و انتقال نیروی کار ایجاد شــده و 
بســتری برای ارتباط بین کارفرما و کارجو به شــمار 
می رود. معاون اشــتغال وزارت کار دربــاره آخرین 
جزئیات ثبت درخواســت شــغلی و به کارگماری در 
سامانه جست و جوی شغل تأکید کرد: تاکنون بیش 
از ۱۸۱ هزار نیروی کار به این ســامانه مراجعه کرده و 
۳۵ هزار کارفرما درخواست تأمین نیروی کار را خود 
را در سامانه به ثبت رساندند. ۱۷۷ هزار فرصت شغلی 
نیز توســط کارفرمایان و کاریابی ها در ســامانه ثبت 
 شده و ۱۵۰ هزار نفر به کار معرفی شدند که در مرحله 
چانه زنــی و مذاکره برای شــغل هســتند. کریمی 
بیرانوند از به کارگماری بیــش از 4۱ هزار نفر از طریق 
سامانه جست و جوی شغل خبر داد و گفت: درحال 
حاضر ۱۰۰۰ کاریابی در سراسر کشــور به این سامانه 
متصل هستند و همه کاریابی های مجازی و فیزیکی 
و برخط می توانند از سامانه استفاده کنند. وی تصریح 
کرد: با توجه به آنکه کمبود نیروی کار در بســیاری از 
نقاط از جمله شــهرک های صنعتی دیده می شــود، 
راه اندازی سامانه جســت و جوی شغل کمک بزرگی 
به تأمین نیروی کار مورد نیــاز کارفرمایان بنگاه ها و 

واحدهای تولیدی می کند.

تارا اتوماتیک، شــاهین اتوماتیک، جتا وی اس۵، فیدلیتی نســخه ۷ نفره و 
جک جی 4، محصولاتی هستند که در بازار ۱۰ تا ۵۰ میلیون تومان گران شدند.

قیمت خودرو طی دو هفته گذشته بیشترین نوسان را داشته است. التهاب بازار 
خودرو متأثر از فقدان سیاســتگذاری صحیح و نبود برنامه ایجاد شده است. 
کمبود ارز و خودرو توأم با عدم واردات مناســب منجربــه ایجاد تقاضا کاذب 

بیشتر شده است. 
بنابراین تا دولت چهاردهم نباید انتظار کاهش قیمت خودرو یا ســامان دهی 
بازار را داشت، از همین رو جهت بررســی وضعیت فعلی بازار خودرو نگاهی به 

قیمت انواع خودرو داشتیم:

تارا گران شد
تارا اتوماتیک یکی از سدان های جدید گروه صنعتی ایران خودرو است که در 
بازار محبوبیت قابل توجهی کسب کرده؛ این خودرو هفته گذشته در بازار با قیمت 
یک میلیارد و 4۵ میلیون تومان معامله می شد. اما امروز قیمت این خودرو به 
بیشتر از یک میلیارد و ۷۰ میلیون تومان رسیده است. رشد ۲۵ میلیون تومانی 

این خودرو بیانگر تداوم گرانی برای محصول نامبرده است.

شاهین ۱۰ میلیون تومان گران شد
شــاهین اتوماتیک یکی از محصولات پر فروش گروه خودروســازی سایپا 
است، شاهین در نسخه اتوماتیک توانسته جایگاه مناسبی در بازار برای خود 
کســب کند. شــاهین اتوماتیک هفته گذشــته با قیمت ۸۲۵ میلیون تومان 
در بازار معامله می شــد، اما امروز قیمت این خودرو بــه ۸۳۵ میلیون تومان 
 رسیده است. رشد ۱۰ میلیون تومانی شــاهین بیانگر تداوم گرانی این خودرو 

طی ماه جاری است.

جتا 5۰ میلیون تومان گران شد
جتا وی اس ۵ به عنوان کراس اوور چینی با پلتفرم فولکس واگن ســعی در 

کسب سهم بازار داخل را دارد. 
جتا با شــعار فولکس واگن قصد نفوذ در بازار دارد، در صورتی که این محصول 
بســیار متفاوت از محصولات فولکس واگن اســت. جتــا وی اس ۵، هفته 
گذشــته در بازار با قیمت یک میلیارد و ۵۵۰ میلیون تومان معامله می شــد. 
 اما امروز قیمت این خودرو به یک میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان رســیده است.  
رشد ۵۰ میلیون تومانی جتا وی اس ۵ نشان از تداوم گرانی این خودرو است.

فیدلیتی چند؟
فیدلیتی پرایــم هفت نفــره کــراس اوور چینی محبــوب بازار اســت، این 
خودرو علیرغم حضور کوتاه مدت خود در بازار توانســته کســب ســهم قابل 
 توجهی داشــته باشــد. فیدلیتی در نســخه ۷ نفره هفته گذشــته با قیمت

یک میلیارد و ۹۷۰ میلیون تومان معامله می شد، اما امروز قیمت این خودرو 
به یک میلیارد و ۹۹۰ میلیون تومان رســیده است. رشد ۲۰ میلیون تومان این 

خودرو بیانگر گرانی فیدلیتی در هفته جاری است.

جک جی ۴ در مسیر گرانی
جــک جــی 4 ســدان بــه اصطــلاح اقتصــادی کرمــان موتــور اســت، 
این ســدان اقتصادی هفته گذشــته در بازار بــا قیمت ۸۰۰ میلیــون تومان 
معامله می شــد، امــا امــروز قیمت این خــودرو بــه ۸۱۰ میلیــون تومان 
رســیده اســت. رشــد ۱۰ میلیــون تومانی ایــن خــودرو بیانگر آن اســت 
 که طی ماه جاری جک جــی 4 علیرغم فقــدان کیفیت مطلوب گــران تر از 

همیشه خواهد شد.

گرانی ۱۰ تا 5۰ میلیون تومانی انواع خودرو در بازار گزارش روز
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به دنبال لغــو یکطرفه روادیــد ایران با حدود ۲۸ کشــور، رویــداد معرفی 
ظرفیت های گردشگری ایران در ویتنام اجرا شد.

به گزارش »ایسنا«،درحالی که مقامات گردشگری ویتنام از علاقه مردم این 
کشور به ایران با عنوان ســرزمین »پارس« و« قصه های هزار و یک شب« 
سخن گفتند، مقامات گردشــگری ایران خواســتند پرواز مستقیم بین دو 

کشور برقرار شود.
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی پس از لغو یکطرفه روادید 
 Road« با ۲۸ کشور تصمیم گرفته است در کشــورهای جنوب شرق آسیا
show« برگزار کند تا در مواجهه فعالان گردشــگری دو کشور، ایران بیشتر 
معرفی شود. ویتنام نخستین هدف Roadshow ایران بوده است که بنابر 
اعلام معاونت گردشــگری با حضور بیش از ۸۰ شــرکت گردشگری ایران و 

ویتنام برگزار شد.
در این رویداد که در روزهای گذشته با سفر هیئت گردشگری ایران به ویتنام 
انجام شــد، تجربه برخی از ویتنامی ها که به ایران ســفر کرده بودند مطرح 
شــد. همچنین جاذبه های متنوع ایران معرفی شد و نشست B۲B فعالان 
گردشگری دو کشور برگزار شد.   معاونت گردشــگری ایران برنامه دارد این 

Roadshow را در مالزی و اندونزی ادامه دهد. 
در جریان این رویــداد، علی اصغر شــالبافیان، معاون گردشــگری وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی ایران با هدف توســعه روابط 
دوسویه گردشگری با هوآنگ دائو کوآنگ، معاون وزیر گردشگری و ورزش 

کشور ویتنام نیز دیدار کرد.
اهمیت آشنایی مردم دو کشور نســبت به ظرفیت های گردشگری یکدیگر، 
برگزاری و تداوم نشست های مشــابه، ابراز امیدواری نســبت به برقراری 
پروازهای مستقیم، اشاره به لغو روادید از طرف ایران، تقویت نقش بخش 
خصوصی گردشــگری، بهره مندی از ظرفیت های صنایع  دستی ایران، ورود 
این موضوع به سند همکاری متقابل و امضای سند خواهرخواندگی از جمله 

موضوعاتی بود که از سوی معاون گردشگری ایران مطرح شد.
معاون گردشــگری همچنین درباره چهارفصل بودن ایران، مهمان نوازی و 
وجود امنیت در ایران با معاون گردشگری و ورزش کشور ویتنام گفت وگو کرد.

در این نشست برگزاری تور آشناسازی برای ۱٠ تورگردان به پیشنهاد جامعه 
تورگردانان ایران پیشنهاد شد.

هوآنگ دائو کوآنگ، معاون وزیر گردشــگری و ورزش ویتنام نیز با اشاره به 
تمایل نسبت به امضای سند گردشگری، از حمایت سفارت جمهوری اسلامی 
ایران در ویتنام به منظور برگزاری مراســم ها، نمایشگاه ها و هفته فیلم برای 
توســعه همکاری های گردشــگری قدردانی و تأکید کرد نیاز است تبادلات 

مقامات و بخش خصوصی در این زمینه تقویت شود.
معاون وزیر گردشگری ویتنام با بیان اینکه سفر به ایران برای مردم ویتنام 
جذاب است، یادآور شد: ویتنام ۹ جاذبه ثبت جهانی و ایران ۲۷ اثر دارد و این 
تنها گوشه ای از ظرفیت های متنوع گردشگری جمهوری اسلامی ایران است.

او همچنین گفت: در ویتنام ایران را با نام »پارس« می شناسند و قصه های 
هزار و یک شب را می دانند. معاون وزیر گردشگری ویتنام به جذابیت های 
غذاهای ایرانی اشاره کرد و شهر »هوی ان« در ویتنام را که به صنایع دستی 

معروف است، مشابه شهر اصفهان توصیف کرد 
دائو کوآنگ برای انجام تبلیغات ایران در ویتنام اعلام آمادگی کرد و خواست 
که اطلاعات مقاصد و جاذبه ها و سلیقه ایرانی ها در اختیار آنها قرار گیرد و در 
ادامه گفت: ما محتوای گردشــگری ویتنام را ارائه خواهیم کرد و از شما هم 

می خواهیم که به ویتنام برای معرفی خودش کمک کنید.

قائم مقام وزیر میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: در حال حاضر 
۳۰ مسجد تاریخی در ۱۲ استان شناسایی شــده  است که واجد شرایط ثبت 
جهانی در یک پرونده زنجیره ای هستند و مسجد جامع ساوه جزو پنج مسجد 

اول برای ثبت جهانی است.
به گــزارش »ایمنا«، علــی دارابی در جریان بازدید از مســجد جامع ســاوه 
اظهار کرد: اعتبارات ملی پاســخگوی پرونده هایی کــه در نوبت ثبت جهانی 
قرار می گیرند نیست و برای جهانی شدن مســاجد تاریخی باید مقدمات و 
زیرساخت های مورد نیاز آماده شود تا توســط ارزیابان یونسکو مورد بررسی 

قرار گیرد و به ثبت جهانی برسد.
وی افزود: در جریان بازدید ارزیابان یونسکو معیارهای لازم برای ثبت جهانی 
شدن بناهای تاریخی به طور دقیق مورد بررسی قرار می گیرد و به عنوان مثال 
از ۱۲ معیار مربوطه باید حداقل از پنج معیار برای ثبت جهانی برخوردار باشند، 
به همین منظور از سازمان برنامه و بودجه برای پرونده هایی که منجر به ثبت 

جهانی می شود اعتبار مورد نیاز درخواست شده است.
قائم مقام وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی بیان کرد: در حال 
حاضر ۳۰ مســجد تاریخی در ۱۲ استان شناسایی شــده اند که واجد شرایط 
ثبت جهانی در یک پرونده زنجیره ای هستند که مسجد جامع ساوه جزو پنج 

مسجد اول برای ثبت جهانی است.
دارابی با اشاره به کاوش های صورت گرفته در این مسجد تاریخی هزار ساله در 
دهه ۶۰ و بیرون آمدن آتشکده ها در نتیجه کاوش ها، خاطرنشان کرد: بخش 
دیگری از این مسجد نیازمند کاوش است و برای مرمت آن نیز در سال گذشته 

اعتباری در نظر گرفته شده است.
وی با تأکید به ناکافی بــودن اعتبارات مرمت میراث فرهنگی گفت: ســال 
گذشته ۱۰۰۰میلیارد تومان برای مرمت بناهای تاریخی کشور درخواست شد، 

اما در پایان سال قریب به ۱۰۰ میلیارد از مبلغ درخواستی تخصیص داده شد.
قائم مقام وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در ادامه با اشاره به 
تشکیل انجمن خیرین میراث فرهنگی کشور یادآور شد: این انجمن در اراک 
به طور رسمی تشکیل شد تا منابعی از ســوی خیران و نیکوکاران برای مرمت 

بناهای تاریخی در نظر گرفته شود.

دارابی با اشــاره به سفر آبان سال گذشــته مقام عالی وزارت میراث فرهنگی 
به شهرستان ساوه به منظور شرکت در جشــنواره ملی انار عنوان کرد: احداث 
سرویس های بهداشــتی و تخصیص اعتبار برای مرمت بخشی از این بنای 
تاریخی از دستاوردهای این سفر بوده است و سال جاری نیز اعتبار بیشتری 

برای این کار در نظر گرفته می شود.
وی گفت: اســتان مرکزی مهد مشاهیر و مفاخر ایران اســت و به لحاظ آثار 
تاریخی و میــراث تمدنی و جاذبه های گردشــگری، صنایع دســتی در کنار 
ظرفیت های صنعتی و کشــاورزی نیاز به یــک برنامه ویژه دارد. مقرر شــد 
مدیرکل میراث فرهنگی استان مرکزی طرحی را برنامه ریزی کند و در شورای 
برنامه ریزی استان مصوب شود تا در ستاد وزارتخانه یک برنامه پنج ساله برای 

توسعه حوزه میراث فرهنگی استان در نظر گرفته شود.
قائم مقام وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی تصریح کرد: مسجد 
جامع ساوه برخوردار از ویژگی های معماری ادوار تاریخی است و علاوه بر آن 
درهم آمیختگی با جامعه مردمی، روایتگری، حفظ اصالت در ادوار گوناگون از 

جمله معیارهای این مسجد برای جهانی شدن است.
دارابی با اشــاره بــه اینکه در پرونده جهانی شــدن کاروانســراهای کشــور 
۵۶کاروانسرا هدف گذاری شده بود، گفت: از این تعداد ۵۴ کاروانسرا در سال 

گذشته به ثبت جهانی رسید.

۳۰ مسجد تاریخی ایران واجد شرایط ثبت جهانی یونسکو استایران برای تبلیغ گردشگری سراغ ویتنام رفت

فعال میراث فرهنگی استان اصفهان: جای گردشگری در سیاستگذاری کلان است نه در کلام

نصفجهانوفرصتهاییکهدیدهنمیشود

یک فعال میراث فرهنگی گفت: دولت باید بداند یکی از شرایط موفقیت 
در گردشگری این است که او نقش اجرایی ندارد، بلکه نقش حکمروایی 
و نظارت دارد، پس اجرا را باید به بخش خصوصی متخصص واگذار کند.

با توجه بــه اهمیت انتخابــات دوره چهاردهم ریاســت جمهوری و از 
آنجایی که اصفهان، هویتی فرهنگی دارد، با دو فعال حوزه گردشگری و 
صنایع دستی به گفت وگو پرداختیم تا مطالبات آنان را منعکس کنیم. 
لیلا میرقدر، کارشناس حوزه گردشگری اســت که با اشاره به برخی از 
مطالبات در حوزه گردشگری استان اصفهان، به »ایسنا« گفت: صنعت 
گردشگری ابتدا باید در سیاست گذاری کلان مملکتی و نه در کلام مورد 

اهمیت و توجه به طور عملی قرار بگیرد.
او با بیان اینکه از دولت توقع می رود که بودجــه لازم و کافی برای این 
بخش اختصاص دهد، افزود: متأسفانه ما شاهد هستیم که در تعیین 
بودجه، میراث فرهنگی و گردشــگری و صنایع دســتی یکی از آخرین 

سازمان هایی است که بودجه به آن اختصاص می یابد.
این فعال گردشگری ادامه داد: مطالبه بعدی ما از دولت آینده مستقر 
در پاستور، در نظر گرفتن تمهیداتی اســت که طبق آنها، ارتباط ایران با 

کشورهای اروپایی و...، در حوزه گردشگری و سفر بهبود پیدا کند.
میرقدر با اشــاره به اینکه رئیس جمهور بعدی باید بــرای حوزه میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی وزیری که متخصص این عرصه 

است را انتخاب کند، گفت: همچنین در نظر گرفتن بودجه جداگانه برای 
تبلیغات صحیح و مؤثر جاذبه های ایــران و ارائه تبلیغاتی از خوبی ها و 
مزایای سفر به ایران برای کشورهای اروپایی و... مطالبه مهم دیگری در 
حوزه گردشگری است. او با بیان اینکه از دولت بعدی توقع می رود که 
ورود بخش خصوصی متخصص به صنعت گردشگری را تسهیل کند، 
خاطرنشان کرد: دولت باید بداند یکی از شرایط موفقیت در گردشگری 
این است که او نقش اجرایی ندارد بلکه نقش حکمروایی و نظارت دارد. 
پس اجرا را باید به بخش خصوصــی متخصص واگذار کند. این فعال 
گردشگری و میراث فرهنگی، در پایان ســخنانش تأکید کرد: مطالبه 
دیگر ما این است که شرایط برای اشتغال و استخدام جوانان متخصص 

حوزه گردشگری در دستگاه های دولتی و اجرایی فراهم شود.

تسهیل صادرات صنایع دستی
در ادامه به طور ویژه به شنیدن مطالبات یکی از بانوان فعال در رشته های 
ســوزن دوزی پرداختیم. محبوبه پورقدیری، هنرمند رشته نقده دوزی 
اصفهان گفت: رشــته ما درحال فراموشی و ســرقت است  و به همین 
دلیل نیاز به توجه ویژه دارد. مطالبه من این اســت که صنایع دســتی 
نقده دوزی را به عنوان یادبود یا هدیه به همراه پشت نویسی توضیحات 
و لگوی تولیدکننده، به سفرا و نمایندگان کشورها و میهمانان خارجی در 

روابط دیپلماتیک اهدا کنند. این کار از سرقت هنری و فراموش شدن 
هنر نقده دوزی جلوگیری می کند و به نوعی تبلیغات صنایع دستی نیز 
هست. او ادامه داد: از آنجایی که هنر نقده دوزی با نخ طلا و نقره، هنری 
با دوخت پیچیده و مشکل است و حمل ونقل آسان و متریال ارزنده ای 

نیز دارد، می تواند در حوزه گردشگری ارزآوری داشته باشد.
این بانوی هنرمنــد با بیان اینکه بــرای دسترســی و بهره مندی همه 
شهروندان به این هنر صنایع دســتی، تابلوهای کوچک نقده دوزی را با 
طرح هایی به سلیقه خود مشــتریان، مثل طرح های نمادین، عناوین 
مذهبی و... تولید می کند، افزود: این تابلوهای کوچک از سویی نقل و 
انتقال آسانی دارند و از سوی دیگر هزینه آن مقرون به صرفه تر است و 
ظرفیت لازم برای فروش حداکثری و نشــر این هنر در حال فراموشی 
را دارد. از دولت توقع داریم که از بازاریاب ها یا مجموعه های شــرکتی 
حمایت کند تا آنان بتوانند ســلایق گردشــگران را به مــا منتقل کنند و 

تولیدات ما را به فروش برسانند. 
پورقدیری با اشــاره به اینکه با پیگیری پنج ساله اش، هنر نقده دوزی 
به ثبت جغرافیایی رســیده اســت، اضافه کرد: هم اکنــون وقت ثبت 
بین المللی این رشته صنایع دستی اصفهان است و مسئولیت این کار 
به عهده اتحادیه صنایع دستی و معاونت صنایع دستی اداره کل میراث 

فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی است.

 تهیه نقشه ۳۶۰ درجه و مدل سه بعدی  برای اولین بار 
در اصفهان

سرپرست اداره کل طرح های توسعه شهری و منطقه ای شهرداری اصفهان گفت: عملیات تهیه نقشه 
یا عکســبرداری ۳۶۰ درجه و مدل ســه بعدی از محدوده ۳۶۰ هکتاری بافت تاریخی شهر اصفهان 
آغاز شد. سعید صادقانی در گفت وگو با »ایســنا« و درخصوص تهیه نقشه ۳۶۰ درجه از بافت قدیم 
شهر اصفهان، اظهار کرد: دو ســال از راه اندازی سامانه هوشمند توسعه شــهری )اصنو( می گذرد. 
الکترونیکی  شــدن کلیه فرایندها و فعالیت های شهرسازی به منظور پاسخگویی بی واسطه به انواع 
 درخواســت های شهرســازی از اهداف مهم آن بود. او در ادامه و با تأکید بر این نکته که تهیه نقشه

 ۳۶۰ درجه از بافت تاریخی اصفهان در ایجاد بســتر خدمات الکترونیک شهرســازی اهمیت دارد،  
اظهارکرد: یکی از تازه ترین دستاوردهای شهرداری و هم سو با اهداف گذشته اش عملیات تهیه نقشه 
یا عکس برداری ۳۶۰ درجه و مدل ســه بعدی از محدوده ۳۶۰ هکتاری بافت تاریخی شهر اصفهان 
است. اصفهان در جایگاه اولین شهر در ایران است که با فراهم سازی زیرساخت های لازم این عملیات 
را اجرایی می کند. سرپرست اداره کل توسعه شهری و منطقه ای شهرداری اصفهان افزود: تهیه نقشه 
فتوگرامتری و مدل سه بعدی از محدوده فرهنگی - تاریخی شهر اصفهان بر اساس تصویربرداری با 
پهباد در مرحله انجام است. به گزارش »ایسنا«، امضای تفاهم نامه های موردنیاز با حمایت سازمان 
فناوری، اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان و شــرکت پیمانکار مربوطه محقق شد. صادقانی 
درباره تهیه نقشه ۳۶۰ درجه و مدل سه بعدی بافت تاریخی أصفهان یادآور شد: با انجام این پروژه، 
نقشه های رقومی لایه های GIS به صورت یکپارچه قابلیت بارگذاری و بهره برداری خواهند داشت. 
 http://esup.isfahan.ir شهروندان کافی است که با ورود به سامانه »اصفهان من« یا وبسایت
به صورت برخط از تصاویر سه بعدی محدوده مرکزی بافت تاریخی اصفهان استفاده کنند. این مقام 
مسئول شهرداری درباب ضرورت تهیه این نقشه تأکید کرد: کلان شهر اصفهان با برخورداری از بافت 
و ابنیه تاریخی در جایگاه یک شهرموزه می تواند نقشی مؤثر در توسعه مباحث فرهنگی و توریستی 
ایفاکند. این امر مستلزم رویکردهای جدیدی است که تلفیق تکنولوژی با مباحث فرهنگی، اجتماعی 

و خصوصاً اقتصاد گردشگری بخشی از آن است.

 واکنش ضرغامی به حاشیه های اجرای کنسرت
در »تخت جمشید«

عزت ا... ضرغامی در واکنش به حاشیه های برگزاری کنسرت در »تخت جمشید« به حضور ۵۴۰۰ نفر 
در این کنسرت اشاره کرد و گفت: تابوی کنسرت در پایگاه های تاریخی، در دولت رئیسی شکسته شد. 
به گزارش »ایسنا«، اجرای کنسرت علیرضا قربانی در »تخت جمشید« با وجود واکنش های مختلفی 
که به آن نشان داده شد، از دهم تیرماه ۱۴۰۳ آغاز شده است. بنابر اظهارات مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان فارس، این کنسرت که بلیت های آن در مرحله نخست تا دوازدهم 
تیرماه به فروش رفته بود، قرار است تا پانزدهم تیرماه و در ۸ سانس در روزهای مختلف ادامه داشته 
باشد. پس از گذشت دو شب از آغاز اجرای این کنسرت و فیلم ها و عکس هایی که از آن منتشر شده، 
عزت ا... ضرغامی در شبکه ایکس )توییتر( با انتشار یک ویدیو، به واکنش ها و انتقادها اینطور پاسخ 
داده است: »تابوی کنسرت در پایگاه های تاریخی، در دولت رئیسی شکسته شد. این شب ها کنسرت 
علیرضاقربانی در تخت جمشــید با حضور ۵۴۰۰ نفر برگزار می شود. رونق کم ســابقه مراکز اقامتی، 
حمل و نقل به ویژه هوایی و سایرخدمات گردشــگری در زمان برگزاری این رویدادها، موجب تقویت 
اقتصاد گردشگری است.« بیشترین نقد کارشناسان به اجرای کنسرت در تخت جمشید بر این بود که 
گزارش هایی از میزان مقاومت سنجی و یا وضعیت سلامت تخت جمشید در اختیار نیست، درحالی که 
تعهدات برگزارکننده کنسرت در برابر حفاظت تخت جمشید نیز شفاف نشده است و این نگرانی وجود 
دارد که در صورت بروز آسیب احتمالی در آینده، چگونه می توان عامل و منشأ آن را مشخص کرد. تخت 

جمشید در سال های اخیر با بحران فرونشست و گسترش گل سنگ ها مواجه بوده است.

اخبار

ن  صفها ا ر  د ی  شگر گرد زه  حو س  رشنا کا یک 
لبات در حوزه گردشگری  با اشاره به برخی از مطا
ا  بتد ا گردشگری  صنعت  اصفهان گفت:  استان 
 باید در سیاست گذاری کلان مملکتی و نه در کلام

 مورد اهمیت و توجه به طور عملی قرار بگیرد

تحدید حدود اختصاصی
4/154 شــماره نامــه : 140385602024003695-1403/04/11 چون تحدید حدود 
ششدانگ یک باب انباری و کارگاه به مســاحت 248/14 متر مربع به شماره  پلاک ثبتی 
5520 فرعی از 4483 اصلی مفروزی از پلاک 131 فرعی از 4483 اصلی واقع در بخش 
5 ثبت اصفهان که طبــق پرونده ثبتی به نام خانم احترام ناظر دســتجردی فرزند محمد 
صادق در جریان ثبت اســت و به علت عدم حضور متقاضی ثبت به عمل نیامده اینک بنا 
به دستور قســمت اخیر ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحدید حدود پلاک 
مرقوم در روز شنبه مورخ 1403/05/06 ساعت 9 صبح در محل شروع و به عمل خواهد 
آمد، لذا به موجب این آگهی به کلیه مجاورین اخطار می گردد که در روز و ساعت مقرر در 
این آگهی در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یــا مجاورین مطابق ماده 20 قانون 
ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی تا 30 روز پذیرفته خواهد شد و طبق تبصره 
2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده های معترضی ثبت معترضین ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواســت به مرجع ذیصلاح قضائی 

 گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این اداره تسلیم نمایید. تاریخ انتشار: 1403/04/14 
م الف: 1744976 شبان رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

فقدان سند مالکیت
4/155 شماره نامه: 140385602024003637- 1403/04/10 نظر به اینکه سند مالکیت 
یک دانگ و دو دهم دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی شماره 113 فرعی از 57  اصلی 
واقع در بخش پنج اصفهان  به نام سعید نوحه ســرا تحت شماره چاپی 044790 با شماره 
دفتر الکترونیکی 0139420302024032819 در صفحه 359 دفتر املاک جلد 1405 ذیل 
شماره 262804 )که مورد بازداشت دائم بموجب دستور شماره 139905802003008447 
مورخ 1399/06/20 صادره از شعبه اول اداره اجرای اسناد رسمی اصفهان می باشد(  ثبت 
و صادر و تسلیم گردیده است  ســپس نامبرده  با ارائه درخواســت کتبی به شماره وارده 
1403/8736 مورخ 1403/03/08  به انضمام دو برگ استشهادیه محلی که امضا شهود 
آن ذیل شماره 161106 و رمز تصدیق 484631  مورخ 1403/03/08 به گواهی دفترخانه 
92 اصفهان رسیده است مدعی است که سند مالکیت آن به علت جابجایی مفقود گردیده 

است و درخواست صدور المثنای سند مالکیت ملک فوق را نموده است  لذا مراتب  به استناد 
تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شــود 
 چنانچه کسی مدعی انجام معامله نســبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود 
می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل 
سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نمائید تا مراتب صورت مجلس 
و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مســترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر 
اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به 
صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1745078 شبان رئیس 

منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

4/156 شماره نامه: 140385602011002024 -1403/04/12 نظر به اینکه سند مالکیت 
شش دانگ پلاک ثبتی شــماره 2142 فرعی از 16 اصلی واقع در بخش 6 خوانسار ذیل 
دفتر املاک الکترونیکی به شماره  140020302011002716 به نام بنیاد مسکن انقلاب 

اسلامی تحت شماره چاپی مسلسل 366331  ثبت و صادر و تسلیم گردیده است سپس 
آقای علیرضا ناطقی به نمایندگی از بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با ارائه درخواست کتبی به 
شماره وارده 140321702011004213 به انضمام دو برگ استشهادیه محلی که امضاء 
شهود آن ذیل شماره 140302155864000393 به گواهی دفترخانه 25 خوانسار رسیده 
است مدعی است که سند مالکیت آن به علت جابجایی مفقود گردیده است و درخواست 
صدور المثنای سند مالکیت ملک فوق را نموده اند لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی 
ذیل ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام 
معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود ســند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این 
آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتباً ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به 
این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده 
سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض 
سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور ســند مالکیت المثنی طبق مقررات 

خواهد شد. م الف: 1745645  اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 
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خطر»کادمیوموسرب«درکمیناصفهانیها

فلزاتسمیکهنفسمیکشیم
مطالعه ۸۴ نمونه گردوغبار جمع آوری شده از فضای  ندا سپاهی 
داخلی منازل در سطح شهر اصفهان نشان داد دامنه 
بالایی از عناصر سنگین به ویژه کادمیوم و سرب در هوای داخلی و فضاهای بسته 

مسکونی وجود دارد.
به گزارش خبرنگار »مهر«؛ نتایج یک مطالعه که توسط گروه محیط زیست دانشگاه 
آزاد اصفهان روی گرد و غبار جمع آوری شــده از فضای داخلی منازل مسکونی در 
سطح شهر اصفهان انجام شده، نشان داد میزان بالایی از عناصر سنگین به خصوص 
کادمیم و سرب حتی در هوای داخلی و فضاهای بسته محیط های مسکونی این 
شهر وجود دارد که ریسک ابتلا به انواع بیماری های ســرطانی و غیرسرطانی را از 

طریق استنشاق و تماس پوستی افزایش می دهد.
همچنین پژوهش بر ۲۰۰ نمونه از جنین و نوزادان متولد شده در شهر اصفهان انجام 
شده، نشــان داد که افزایش میانگین غلظت ماهیانه مونوکســیدکربن و ریزگرد 
موجب اختلال در عملکرد و سلامت کبد و تیروئید در جنین شده و همچنین وزن و 

قد نوزادان متولد شده در شهر اصفهان را با کاهش قابل توجهی مواجه کرده است.
نتایج این مطالعه نشان می دهد تغییر در برخی عملکردهای بدنی نوزادان مانند 
ابتلا به فشارخون به دلیل سطوح بالای آلودگی هوا به خصوص غلظت ذرات معلق در 

ماه های پایانی بارداری بیشتر است.
دکتر عاطفه چمنی، عضو هیئت علمی و مدیر گروه تخصصی گروه محیط زیست 
دانشگاه آزاد اصفهان که در زمینه ریسک خطر آلاینده ها بر انسان پژوهش می کند، 
می گوید: »در این نمونه های گرد و غبار، علاوه بر عناصر سنگین، هیدروکربن های 
آروماتیک چندحلقه ای)PAHs( نیز گزارش شدند که همگی از فعالیت های انسان 
تولید شده اند.« او خاطرنشان می کند: »قرارگیری ابرصنایع متعدد در پیرامون شهر 
ازجمله صنایع فولادی، ذوب آهن و وجود منبع آلودگی گرد و غبار در شرق اصفهان 
که تحت تأثیر بادهای غالب شمالی و غربی به شهر وارد می شوند، موجب تشدید 

آلودگی ذرات معلق در اصفهان شده است.«
مدیر گروه تخصصی گروه محیط زیست دانشگاه آزاد اصفهان با هشدار نسبت به 
جولان عناصر »کادمیم« و »سرب« در هوای این کلانشهر، می گوید: »دامنه بالایی از 
این عناصر سنگین در فضاهای بسته محیط های مسکونی وجود دارد که ریسک ابتلا 
به انواع بیماری های سرطانی و غیرسرطانی را افزایش می دهد.« در همین ارتباط با 

این پژوهشگر گفتگویی داشتم که مشروح آن را در ادامه می خوانید:

 لطفاً بفرمایید که بر اساس نتایج تحقیقاتی که داشتید، به طور مشخص وجود 
چه عناصر آلاینده ای به چه میزان در فضاهای بســته و مســکونی شهر اصفهان 
شناسایی شد؟ این تحقیقات در چه بازه ای انجام شده و طبق نتایج مطالعات، کدام 

مناطق و نواحی شهری اصفهان آلودگی بیشتر و کمتری دارند؟
این مطالعه در زمستان ۱۴۰۱ روی ۹۳ نمونه در ۳۱ نقطه در شهر اصفهان انجام شده 

است. بدین منظور، مجتمع های مسکونی در شهر اصفهان به گونه ای انتخاب شد 
که کل شهر را پوشش بدهند. با استفاده از برس پلاستیکی تمیز، گرد وغبار از سطوح 
داخلی طبقه همکف یا اول مجتمع های مسکونی به جز فضاهای مشاع، جمع آوری 
و در مجموع ۹۳ نمونه به آزمایشگاه منتقل و غلظت کل عناصر آرسنیک، کادمیوم، 
نیکل، منگنز، کبالت، ســرب و وانادیوم اندازه گیری شد. بر اساس نتایج، سرب و 
کادمیوم در همه مناطق به جز خیابان علامه امینی شرقی دارای غنی شدگی قابل 
توجه، خیلی زیاد و فوق العاده زیاد هستند. نیکل در همه ایستگاه ها غنی شدگی 
متوسط تا قابل توجه دارد. آرسنیک تنها در علامه امینی شرقی، هشت بهشت غربی 
و ماه فرخی دارای غنی شدگی کم اســت.در ارغوانیه، خیابان های مدرس، لاهور، 
دشتستان، شهدا و مشتاق اول غنی شدگی متوسط و در مابقی نقاط مورد استفاده، 
غنی شدگی خیلی زیاد تا قابل توجه است. نتایج شاخص ارزیابی خطر بوم شناختی 
نشان می دهد ساکنان علامه امینی شــرقی در کل در معرض خطر بوم شناختی 
کم و ساکنان مابقی ایســتگاه های مورد بررسی در شهر اصفهان، در معرض خطر 

بوم شناختی متوسط تا بسیار زیاد عناصر مورد بررسی هستند.

شاخص غنی شدگی چیست؟
شاخص غنی شدگی به واسطه ماهیت خود، یکی از قابل استنادترین شاخص های 

مورد استفاده برای عناصر سنگین یا بالقوه سمی است.

میزان ذرات معلــق پی ام ۱۰ و پی ام ۲.5 در چــه فصولی در هوای اصفهان 
بیشتر  است؟

من در شــهر اصفهان روی PM۱۰ )ذرات معلق گردوغبار( مطالعه ای نداشــته ام. 
طبق مطالعه مــا ذرات معلق کمتــر از ۲.5 میکرون یا همــان PM۲.5 در فصل 
 بهار دارای کمتریــن مقــدار μg/m۳7/۲۲ و در پاییــز دارای بیشــترین مقدار

 μg/m۳ ۳5/۳5 بودند. البته در هر ســال می تواند بر اساس پارامترهای جوی، 
بین زمستان و پاییز تغییر کند. شــمال اصفهان به دلیل مجاورت با زمین های کم 
 ارتفاع پست با شــیب ناچیز و پوشــش گیاهی فقیر و همچنین بار ترافیکی بالا، 
غلظت CO و PM ۲.5 بالاتری را نسبت به مناطق جنوبی از خود نشان داد. میانگین 
غلظت PM ۲.5 و CO در طول مــدت مطالعه به ترتیــب ۲۹/۶7 میکروگرم در 

مترمکعب و ۱/۲۶ گرم بر مول بود.

پیش تر اشــاره کردید که در نتیجه مطالعات مشــخص شد اختلالات رشد 
نوزادان متولد شده در شهر اصفهان با افزایش غلظت آلاینده ها مرتبط است، لطفاً 

در این باره توضیحات بیشتری بفرمایید.
مطالعه روی ۲۰۰ نمونه بندناف جنین انجام شده است. از خون بندناف در هنگام 
زایمان نمونه برداری شده و آنزیم های کبدی مورد اندازه گیری قرار گرفت و قد و وزن 
 CO نوزادان هنگام تولد، اندازه گیری شد. رابطه بین غلظت این آنزیم ها با غلظت

و PM ۲.5 در محل زندگی مادر در طول ۹ ماه بارداری بررسی شد. مادرانی انتخاب 
شدند که بیماری های زمینه ای مرتبط با این آنزیم ها و سایر بیماری ها را نداشتند. 
زایمان و بارداری طبیعی دارند. دخانیات و الکل مصرف نمی کنند. شاغل نیستند و 
در طول ۹ ماه بارداری در یک محل زندگی کرده اند. نتایج نشان داد افزایش میانگین 
ماهانه غلظت CO و PM ۲.5 تولید بیشتر آنزیم های کبدی را تحریک کرده و وزن 

و قد نوزاد هنگام تولد را کاهش داده است.

آیا این اختلالات در بزرگسالان نیز مشاهده شده است؟
در شــهر اصفهان مطالعه ای روی بزرگســالان انجام نــداده ام اما در شــهر یزد، 
مطالعــه ای روی ۱5۰ مادر بــاردار ۱۸ تا ۳5 ســاله انجام داده ایم کــه در یکی از 
معتبرترین مجلات محیط زیســت دنیا در ســال ۲۰۲۴ چاپ شــد و نشان داد 
کــه ذرات PM روی آنزیم های کبــدی و کلیوی مــادران باردار بــه خصوص در 
ســه ماه ســوم بارداری تأثیر منفی دارد. مطالعه مشــابه ای نیز در شــهر اهواز، 
 هم روی مــادران باردار و هــم بندناف جنین آنهــا در هنگام تولــد در هنگام تولد 

در حال انجام است.

لطفاً درخصوص وجود هیدروکربن های آروماتیک در نمونه های گردوغبار 
توضیح دهید که منشأ وجود چنین عنصری در ذرات گردوغبار چیست، چه عواملی 
در ایجاد آن مؤثر است و چه تبعاتی می تواند برای سلامت شهروندان داشته باشد؟

مطالعه ما روی ۸۴ نمونه گردو غبار از داخل ساختمان و فضای بسته در ۲۸ منطقه 
در شهر اصفهان انجام شد که بیشترین مقدار هیدروکربن های آروماتیک در نقطه 
نمونه برداری مجاور بزرگراه صفه، ثبت شد. تردد بالای خودروهای سنگین دیزلی 
در این منطقه می تواند دلیل این مسئله باشد. این در حالی است که نباید از نقش 
نشت و تخلیه روغن موتور و سایر روغن های روان کننده به ویژه توسط خودروهای 
 ســنگین در این محور که به انتشــار ترکیبــات PAH در محیط منجر می شــود، 

چشم پوشی کرد.

چه راهکارهایی را برای کنترل گردوغبار و آلودگی هوای شهر اصفهان پیشنهاد 
می کنید؟

 اســتفاده از ســوخت های اســتاندارد در صنایع، اختصــاص حقابه بــه تالاب 
بین المللی گاوخونی که هنوز برخی به اشــتباه آن را باتلاق یا مرداب می خوانند به 
منظور کاهش ریزگردها، کنترل ترافیک و افزایش اســتانداردهای خودروسازی 
در کشور به جهت میزان ســوخت مصرفی اقداماتی ضروری است که می بایست 
موردتوجه قرارگیرد. همچنین کنترل انتشار آلاینده ها از صنایع و معادن پیرامون شهر 
اصفهان می تواند به بهبود هوای شهر و در نتیجه سلامت عمومی به خصوص سلامت 

انسان در  دوران جنینی کمک کند.

جامعه

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: 
ســه بیمار مبتلا به تب دِنگی در استان اصفهان 

شناسایی و درمان شدند.
ســخنگوی دانشــگاه علوم پزشــکی اصفهان 
با اشــاره به اینکه تاکنون ۱۲۲ نفر در کشــور به 
تب دنگی مبتلا شــدند، گفت: تعــداد مبتلایان 
در استان اصفهان ســه نفر گزارش شده و اینها 
افرادی بودند که به خارج از کشــور مانند امارات 
و پاکستان یا استان های جنوبی کشورمان سفر 

کردند و بومی نبودند.
پژمان عقدک با بیان اینکه تاکنون مورد فوتی بر 
اثر ابتلا به تب دنگی در اصفهان نداشتیم، افزود: 
سه بیمار شناسایی شده نیز به دلیل علائمی که 
داشتند، در بیمارستان بستری شدند و اکنون هر 

سه درمان و مرخص شدند.
او گفت: طــی یکی دو هفته اخیــر آمار جدیدی 
از ابتلا به تب دنگــی در اســتان اصفهان اعلام 

نشده است.
تب دِنگی )Dengue fever( نام یک بیماری 
ویروســی اســت. به آن تب دنگ، تب دانگ و 
تب استخوان شکن هم گفته اند. این بیماری از 
طریق گزش پشه ای به نام پشه آئدس به انسان 
منتقل می شــود. این پشــه که به ببر آســیایی 
مشهور شده اســت در مناطق اســتوایی جهان 
به ویژه آســیای جنوب شــرقی از جمله مالزی 

وجود دارد.

تب دنگی ویروسی از خانواده فلاوی ویروس ها 
است که توسط پشــه های »آئدس اجیپتی«و 
»آئــدس البوپیکتوس« منتقل می شــود. این 
پشــه ها در آب های راکــد و مکان های مرطوب 
رشــد می کنند. تب دنگی واگیردار اســت و از 
طریق انتقال خون و یا اهدای عضو فرد مبتلا نیز 

منتقل می شود.
تب بالا )تا ۴۰ درجه سانتیگراد(، سردرد شدید، 
درد عضلانی و مفصلی، درد پشــت چشم، درد 
شکم، حالت تهوع و اســتفراغ و بثورات پوستی 
از علائم این بیماری اســت و در موارد شــدید، 
تب دنگی می تواند منجر به خونریزی شــدید، 

نارسایی ارگان ها، شوک و مرگ شود.

نخســتین مورد از تب دنگی در ایران در ســال 
۱۳۹۸ در اســتان هرمزگان به ثبت رسید. ورود 
این پشــه به ایران به دلیــل افزایش گرمایش 
جهانــی و تغییــرات آب و هوایــی و همچنین 

افزایش سفر های بین المللی است.
مــوارد ابتلا به تــب دنگی در ســال های بعد به 
طور پراکنده در اســتان های هرمزگان، بوشهر، 
خوزســتان، سیســتان و بلوچســتان و فارس 

گزارش شده است.
پشــه »آئدس اجیپتــی« در آب و هــوای گرم 
و مرطــوب به خوبــی رشــد و تکثیــر می کند 
و بارندگی هــای فصلــی می تواننــد مکان های 

مناسبی برای تکثیر این پشه ایجاد کنند.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان از شناسایی و درمان ۳ بیمار مبتلا به تب دِنگی در استان خبرداد

دُنگِ اصفهان از دِنگی!

رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی اصفهان:

طرح امنیت »محله محور« در  ۹۳۸ محله اصفهان اجرا شد
رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی اصفهان از اجرای طرح پیشگامان انتظامی و »امنیت 

محله محور« در ۹۳۸ محله استان در مدت سه ماهه سال جاری خبر داد.
به گزارش »ایرنا«، سرهنگ بهزاد ثابت راسخ روز سه شنبه در نشست معاونت اجتماعی و فرهنگی 
فرماندهی انتظامی اصفهان افزود: این طرح به منظور تعقیب و دستگیری مجرمان و مخلان نظم و 
امنیت جامعه و برهم زنندگان آسایش شهروندان، به طور جدی از ابتدای سال جاری در دستور کار 

مأموران کلانتری ها و پاسگاه های استان قرار گرفته است.
وی اظهار کرد: بر این اساس از ابتدای سال جاری تاکنون ۹۳۸ محله استان که به محلی برای پنهان 
شدن و رفت و آمد مجرمان تبدیل شده بود، توسط مأموران کلانتری ها و پاسگاه های شناسایی و 

از وجود این افراد پاکسازی شد.
رئیس پلیس پیشــگیری فرماندهی انتظامی اصفهان از دستگیری ۱۰۸۲مجرم در جریان اجرای 
طرح های یاد شده خبر داد و گفت: بخشی از این افراد به دلیل جرائم مرتبط با مواد مخدر و سرقت 
دستگیر شــدند و بخشــی از آنها اتباع غیرمجاز بیگانه و بخشــی دیگر افراد تحت تعقیب محاکم 

قضایی بودند.
سرهنگ ثابت راسخ با مثبت ارزیابی کردن طرح پیشگامان انتظامی و امنیت محله محور گفت: با 
اجرای موفق این طرح در کنار سایر اقدامات پلیسی و انتظامی توسط کلانتری ها و پاسگاه ها شاهد 
کاهش ۱۱ درصدی وقوع و همچنین افزایش ۱۳ درصدی کشفیات در جرم سرقت نسبت به مدت 

مشابه سال قبل بودیم.
به گزارش »ایرنا«، طرح امنیت محله محــور با هدف حفظ و ارتقای امنیت در اســتان اصفهان و 
با مشارکت مردم هر محله و ارتباط آنها با مسئولان کلانتری و پاســگاه ها اجرا می شود تا حرکات 
مشکوک و اقدامات مجرمانه، بلافاصله به پلیس اطلاع داده شود و اقدامات قانونی سریع و ضربتی 
در دستور کار قرار گیرد؛ بر این اساس، استان اصفهان از حیث وسعت، جغرافیا، نوع و میزان وقوع 

جُرم به ۲۱۲ بلوک انتظامی تقسیم شده است.

جانشین پلیس آگاهی اصفهان:

۳۲ درصد سرقت ها در اصفهان مربوط به وسایل نقلیه است
جانشــین پلیس آگاهی اصفهان گفت: ۳۲ درصد از مجموع سرقت های رخ داده در استان به طور 
معمول مربوط به وســایل نقلیه اســت و مردم باید موارد احتیاط و ایمنی را در این زمینه بیش از 

پیش رعایت کنند. 
سرهنگ محمد عزیزی در گفت و گو با »ایرنا« افزود: ۲5 درصد از مجموع سرقت  های رخ داده در 

استان اصفهان مربوط به خودرو و 7 درصد مربوط به موتور سیکلت است.
وی اظهار کرد: بی احتیاطی و غفلت دارندگان وسایل نقلیه، عمده علت سرقت خودرو و موتورسیکلت 

است که در برخی موارد شرایط بزه را برای سارقان فراهم می کند.
این مسئول انتظامی با بیان اینکه سرقت تجهیزات خودرو، موتورسیکلت و دوچرخه ها بیشتر توسط 
معتادان صورت می گیرد، گفت: کوچک ترین بی احتیاطی از سوی دارندگان وسایل نقلیه می تواند 
به ضرر مالی برای آنها منجر شود. سرهنگ عزیزی خاطرنشان کرد: از سویی برخی خودروها بنا به 
ساختار کیفی یا فرسودگی از ایمنی لازم برخوردار نیستند که بر این اساس باید تمهیدات لازم برای 
نصب تجهیزات ایمنی برای این دسته اندیشیده شود. وی افزود: به شهروندان توصیه می شود که 
ضمن رعایت کردن موارد احتیاط، خودرو خود را در پارکینگ های مطمئن، پارک و از رهاکردن خودرو 

با موتور روشن یا سپردن کلید به افراد نامطمئن خودداری کنند.
وی خاطرنشان کرد: همچنین لازم است تجهیزات ایمنی مانند قفل فرمان و پدال، دزدگیر، سوییچ 

مخفی و ردیاب بر روی خودروها نصب شود.

خبر روزبا مسئولان

 ارائه کارت ملی قدیمی 
 برای رأی گیری 

قابل پذیرش نیست
رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان با اشاره 
به اینکه شناسنامه یا کارت ملی هوشمند برای 
شرکت در انتخابات ضروری است ،گفت: در 
مرحله اول انتخابات تعــدادی از مردم کارت 
ملی قدیم داشــتند که این کارت ها از ســال 
۱۳۹7 فاقد اعتبار است و از شرکت در انتخابات 
منع شــدند. به گزارش »مهــر«، محمدرضا 
جان نثاری در حاشــیه جلسه مشترک ستاد 
انتخابــات اســتان و کارگروه هــای اجرای 
انتخابات شهرستان ها، اظهار کرد: این نشست 
به صورت ویدیوکنفرانس و با حضور فرمانداران 
و اعضای اجرای انتخابات در شهرســتان ها 
برگزار شــد. وی با اشــاره به بررسی آخرین 
هماهنگی های اســتان در راســتای اجرای 
انتخابات، گفت: جمعه ۱5تیــر، مرحله دوم 
چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
برگزار خواهد شد و باید هماهنگی های نهایی 
در راستای برگزاری انتخابات در استان انجام 
شود. رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان 
افــزود: هماهنگی همه جانبه بــا فرمانداران 
استان مورد تأکید است و خوشبختانه استان 
برای رأی گیری و انتخابات آمادگی کامل دارد. 
جان نثاری با اشــاره به آغاز زمان رأی گیری 
از ســاعت ۸ صبح جمعه ۱5 تیــر، گفت: در 
مرحله اول مدت زمان رأی گیری ۱۰ ســاعت 
و در صورت لزوم ســاعت رأی گیری تمدید 
خواهدشــد. وی افزود: از این رو درخواست 
می کنیم مردم شــریف اســتان تلاش کنند 
در ســاعات اولیه صبح به شعب اخذ رأی که 
همانند مرحله اول انتخابات اســت و تعداد 
و نشــانی شــعب تغییر نکرده مراجعه کنند. 
وی افزود: مردم می توانند به هر شعبه ای که 
در دســترس دارند مراجعه کنند. جان نثاری 
گفت: مردم به خاطر داشته باشند در صورتی 
که کارت ملی قدیمی دارند با شناسنامه برای 
رأی گیری حضور یابند و اگر شناسنامه ندارند 
و کارت ملی آنها قدیمی است تا ۱۴ تیرماه به 
ادارات ثبت احوال در سراسر استان مراجعه و 

شناسنامه المثنی دریافت کنند.

دانشگاه صنعتی اصفهان، آماده برگزاری موفق المپیاد جهانی فیزیک است.
بنابر اعلام روابط عمومی دانشگاه صنعتی اصفهان، رئیس المپیاد جهانی فیزیک در بازدید از امکانات برگزاری این المپیاد در دانشگاه صنعتی اصفهان گفت: تجربه 

موفق دانشگاه صنعتی اصفهان در برگزاری المپیاد ۲۰۰7 و آمادگی کنونی این دانشگاه، برگزاری موفق المپیاد جهانی فیزیک )IPho۲۰۲۴( را نوید می دهد.
پروفسور راوات با اشاره به برنامه های این سفر سه روزه به اصفهان اظهار کرد: المپیاد جهانی فیزیک یک مسابقه رده بالا در سطح بین الملل است که دانش آموزان 
کشور های مختلف در این رویداد شرکت می کنند و به دلیل اهمیت برگزاری رویداد، برای بازدید و نظارت بر امکانات و برنامه ها به دانشگاه صنعتی اصفهان سفر کردم.

او  در ارتباط با بازدید از امکانات رقابت علمی المپیاد افزود: این المپیاد دو بخش تجربی و نظری دارد که در این سفر به صورت ویژه بر سئوالات طراحی شده و ادوات 
آزمایشگاهی ساخته شده نظارت داشتم تا از کیفیت آنها مطمئن شوم.

رئیس المپیاد جهانی فیزیک گفت: در بازدید انجام شده، سطح کیفی سئوالات تجربی را خیلی خوب دیدم، همچنین با توجه به تجربه بسیار موفق برگزاری المپیاد 
۲۰۰7 در کشور ایران، نسبت به برگزاری این رویداد در ایران بسیار دلگرم هستم.

او تأکید کرد: تیم برگزارکننده اصلی المپیاد در ایران نیز افرادی خبره و با تجربه طولانی هستند و با توجه به اینکه ایران در طول حضور در این رویداد مدال های زیادی 
کسب کرده است.

پروفسور راوات در این سفر  سه روزه از امکانات رفاهی و سایر امکانات موردنیاز برگزاری این رویداد نیز بازدید خواهد داشت.

دانشگاه صنعتی اصفهان، آماده برگزاری موفق المپیاد جهانی فیزیک



فدراسیون فوتبال جرایم مربوط به شش تیم لیگ ایران را هم اعلام کرد. به گزارش »ورزش سه«، فدراسیون فوتبال ایران با اعمال جرایم مربوط به مجوز حرفه ای، 
نسبت به عدم رعایت معیارهای کنفدراسیون آسیا واکنش نشان داده و حالا در تازه ترین حکم، شــش باشگاه لیگ برتری را با جریمه مالی شدید مواجه کرده 
است. بر این اساس تیم های ذوب آهن، صنعت نفت، هوادار، مس رفسنجان، ملوان و آلومینیوم اراک در مجموع به پرداخت رقمی در حدود پنج میلیارد تومان 
محکوم شدند. از بین این تیم ها، آلومینیوم به دلیل رعایت تمام موارد با درجه اهمیت یک، کمتر جریمه شده و باید ۱۵۰ میلیون تومان پرداخت کند. ملوان انزلی 
به دلیل تخطی در ۱۷ مورد مختلف، به پرداخت یک میلیارد و ۲۵۰ میلیون تومان محکوم شده که عدد بزرگی محسوب می شود. باشگاه صنعت نفت در رتبه بعدی 
است و به پرداخت یک میلیارد و ۲۴۰ میلیون تومان و عدم صدور مجوز حرفه ای محکوم شده اســت. همچنین مس رفسنجان که ۱۹ مورد درجه یک و ۵ مورد 
درجه دو را رعایت نکرده، باید ۱.۱ میلیارد تومان به کمیته انضباطی پرداخت کند. این شدیدترین واکنش کمیته انضباطی به عدم رعایت معیارهای کنفدراسیون 

فوتبال آسیا در زمینه اخذ مجوز حرفه ای محسوب می شود.

فدراسیون فوتبال 6 باشگاه را نقره داغ کرد

پنج شنبه ۱۴ تیر ۱۴۰۳ / ۲۷ ذی الحجه ۱۴۴5 / ۴ جولای ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۲۳

رونالدو به دنبال رکورد جدید با حضور در جام جهانی ۲۰۲6
فوق ستاره پرتغال در نظر دارد با شرکت در جام جهانی ۲۰۲۶ رکورد جدیدی را به نام خود ثبت کند.

 به گزارش »فارس«، کریســتیانو رونالدو که در حال حاضر با شــرکت در یورو ۲۰۲۴ زیر ذره بین 
قرار گرفته، براساس گزارشات منتشر شده بعید اســت این رویداد آخرین حضور رونالدو در یک 
تورنمنت بین المللی مهم باشد چرا که او دو سال بعد از آن هم امیدوار است در جام جهانی بازی 
کند. ستاره پرتغال به دنبال آن است که به اولین بازیکن تاریخ تبدیل شود که در ۶ دوره از رقابت 
های شاخص حضور یافته و گلزنی می کند. ستاره سابق منچســتریونایتد و رئال مادرید قبل از 
رفتن به آلمان برای یورو، نمایش عالی را در لیگ برتر عربستان داشت و ۵۰ گل در تمام رقابت ها 
برای النصر به ثمر رساند. این فوق ستاره روز جمعه به میادین بازخواهد گشت چرا که تیم روبرتو 
مارتینز در بازی مرحلــه یک چهارم نهایی یورو ۲۰۲۴ به مصاف فرانســه برنده جام جهانی ۲۰۱۸ 

می رود. رونالدو گفته است که این آخرین قهرمانی اروپا در دوران بازی او خواهد بود.

خاموشی آقای جام جهانی در یورو
امباپه، ستاره تیم ملی فرانسه آمار بسیار ناامیدکننده ای در مسابقات یورو به نامش ثبت کرد. 

به گزارش »فارس«، کیلیان امباپه در ۷ بازی برای تیم ملی فرانسه در یورو ۲۰۲۰ و ۲۰۲۴ تنها یک 
گل از روی نقطه پنالتی زده تا نمره ۴ از ۱۰ را از نشــریه اکیپ فرانسه در مسابقات اروپایی بگیرد. 
ستاره تازه وارد رئال جزو 3 فوتبالیست برتر ۲۰۲۴ برای کســب توپ طلا به شمار می آید اما در 
مسابقات یورو ســتاره خاموش بوده است. کیلیان امباپه همیشه مرد شــماره یک فرانسه بوده 

مخصوصاً در مسابقات جام جهانی این بازیکن رهبر تمام عیار خروس ها بوده است. 
امباپه در جام جهانی ۲۰۱۸ و ۲۰۲۲ به تنهایی ۱۲ گل به ثمر رســانده که ۴ گل آن در فینال ها بوده 
است. نشریه اکیپ می نویسد که امباپه در مسابقات یورو ۲۰۲۴ جزو ۱۰ ستاره برتر این رقابت ها 
نیست و به نوعی »یک نقش متناقض با نقش همیشــگی یعنی ابرستاره بودن ایفا می کند«. بر 
اساس گزارش رسانه فرانســوی، امباپه تنها مقصر این قضیه نیســت چون خط حمله تیم ملی 
فرانسه در یورو ۲۰۲۴ به شدت ضعیف ظاهر شــده و تا یک چهارم نهایی تنها سه گل زده و آن هم 

دو گل به خودی و یک گل از روی نقطه پنالتی است.

ستاره سابق تیم رم: برلین ما آمدیم!
وینچنزو مونتلا مهاجم و ستاره سابق تیم رم سه شنبه شب لحظات خاصی را در دوران فوتبالش 

تجربه کرد.
به گزارش »ورزش ســه«، با پیروزی نفس گیر دو بر یک ترکیه مقابل اتریش، ترک ها دوباره به 
جمع هشت تیم اروپا باز می گردند. اتفاقی که قبلًا در یورو ۲۰۰۸ و زیر نظر فاتح تریم مربی بزرگ 

و تاریخی این کشور رخ داده بود.
منوتلا که تیمش با سیو اســتثنایی دروازه بان مرت موفق به شکســت اتریش که دست بالاتر را 
پیش از این مسابقه داشت، شد با به صدا در آمدن سوت پایان بازی با حالت دیوانه وار به شادی 
پرداخت و زیر باران شدیدی که در ورزشگاه لایپزیش می بارید تک تک بازیکنان خود را در آغوش 

گرفت و خود را در این لذت بزرگ با آنها سهیم کرد.
مونتلا که جانشین اشتفان کونتس، سرمربی ســابق تیم ملی ترکیه، شده در دوران حضورش در 
این کشور تحول بزرگی را در تیم ملی ترکیه رقم زده و حالا یک مرد بسیار محبوب در میان هواداران 
فوتبال این کشور به شمار می آید. مونتلا در دوره جوانی و پس از به ثمر رساندن گل های پر تعدادش 
مقابل حریفان، شادی گل خاصی داشت و شبیه یک هواپیما در زمین ویراژ می داد اما با گذشت 

زمان این شکل از برون فکنی در او متفاوت شده است.
تیم ملی فوتبال ترکیه در مرحله یک چهارم نهایی یورو ۲۰۲۴، رقابت جذاب و سرنوشت ســازی 

با هلند خواهد داشت.

 از انتقال هافبک گاندوها به استقلال تا رقابت مدعیان برای جذب لیموچی و آقایی پور

پدیده های 24 ساله، بمب نقل و انتقالاتی لیگ 24

بازار تابســتانی لیــگ ۲۴ روی کاکل ســه پدیده  مرضیه غفاریان
بیست وسه چهار ساله لیگ ۲3 می چرخد. سرتیتر 
خبرهای یک هفته گذشته این بازار داغ به محمدحسین اسلامی، مهدی لیموچی 
و جواد آقایی پور، سه مهره هجومی تأثیرگذار تیم های ذوب آهن، آلومینیوم اراک 

و استقلال خوزستان اختصاص داشته است. 
داد و ستد رسمی بازیکن در پنجره پیش فصل نقل و انتقالات ۱۴۰۴- ۱۴۰3  از 
 هفتم تیرماه شروع شــد و در این مدت  در صف خرید این ســه ستاره نوظهور

لیــگ برتــر ســه مشــتری پروپاقــرص و ســمج در رفــت و آمد بــوده اند 
تا هرطور شــده  این بازیکنان را به ســبد خرید تیــم خود بیافزاینــد. تا لحظه 
تنظیم این گزارش، ســپاهان و ســرخابی های  بــرای پوشــاندن پیراهن تیم 
های خود بــه تــن اســلامی، لیموچــی و آقایــی پــور در رقابت بودنــد و به 
غیــر از هافبــک ســابق گاندوهــا کــه انتقالــش به اســتقلال قطعی شــد 
 و از فصــل آینــده بــا پیراهــن شــماره ۸۰ آبــی پوشــان تهرانی بــه میدان 

می رود، سرنوشــت دو بازیکن دیگر همچنان در هاله ای از ابهام قرار دارد.  
در مورد مهاجم ۲۴ ساله ایرالکو، مدیرعامل باشگاه اراکی توپ را به زمین 

سکاندار این تیم انداخته اســت. محمد رجائیان با تأکید بر اینکه دو 
باشگاه پرســپولیس و ســپاهان کتباً خواهان به خدمت در آوردن 

لیموچی شــده اند جدایی این بازیکن از جمع آلومینیوم سازان 
را به موافقت مجتبی حســینی منوط کرده اســت. اینطور که 
بالاترین مقام مدیریتی در باشگاه آلومینیوم اراک می گوید 
حتی با وجود بندفسخی که در قرارداد این مهره جوان گنجانده 
شده بازهم آینده لیموچی در دست سردمداران باشگاه است 

و او برای کــوچ از اراک باید حتماً موافقت آلومینیوم ســازان را 
جلب کند.

در خوزســتان هم اوضاع به همین منوال می گــذرد؛ با این تفاوت که 
آنجا جنگ برای شــکار جواد آقایی پور بیشــتر بین ســپاهان و استقلال 

اســت. در حالی که بــه نظر می رســید آبی پوشــان پایتخت با آبی پوشــان 
 خوزستانی و مهاجم ۲۴ ساله این تیم بر ســر انتقال آقایی پور به تهران به تفاهم 
رسیده اند ناگهان ورق برگشت. مدیران استقلال خوزستان برای صدور رضایتنامه 
این مهاجم جوان 3۰ میلیارد تومان شرط کرده اند، گویا استقلالی های تهران هم 
با این شرط ناقابل)!( کنار آمده اند؛ اما طرف دیگر ماجرا یعنی آقایی پور که قرار 
بوده 3۲ میلیارد به اضافه آپشــن دریافت کند تا درفصل پیش رو نیز با پیراهن 
آبی منتها در پایتخت به میدان برود، دبه کرده اســت. شایعه شده که سپاهان با 
پیشنهادی بالاتر او را وسوسه کرده است.  البته اخیراً مدیرعامل باشگاه استقلال 
خوزستان خبر از قطعی شدن انتقال ســتاره تیمش به سپاهان داده و شاید در 

زمانی که شما این مطلب را می خوانید طلایی پوشان از آقایی پور به عنوان اولین 
خرید خود رونمایی کرده باشند. اینها همه در حالی است که سرخپوشان پایتخت 
نخستین مشتری این بازیکن بودند. پرسپولیسی ها در بازار زمستانی به دنبال 
جذب مهاجم شــمالی تیم جنوبی  بودند اما در آن مقطع اســتقلال خوزستان 

ستاره خود رضایت نداد و مذاکرات تیم قهرمان با آقایی بــه جدایی 
پور در تابســتان جاری هم بی نتیجه ماند. به این 
ترتیب کشمکش بین سپاهان با 
استقلال برای به تور انداختن 
آقایی پــور همچون رقابت 

بین ســپاهان و 

پرســپولیس برای جذب ســتاره ایرالکو همچنان ادامه دارد. این درحالی است 
که در نهایت انتقال این دو بازیکن به هر تیمی صورت پذیرد معامله ای دوسربرد  
برای طرفین خواهد بود؛ از یک طرف تیم مقصد در فصل آینده از توانایی بازیکن 
خریداری کرده سود می برد و از ســویی دیگر تیم مبدأ هم بابت این انتقال پول 
خوبی به جیب می زند.  این درحالی است که سر ذوب آهن بابت کوچ ستاره اش 
به پایتخت بی کلاه ماند. هافبک هجومی گاندوها پس از گمانه زنی های بسیار 

این بازیکن ۲3 ساله از فصل با اســتقلال به توافق نهایی رســید. 
زیادی داشت؛ یکبار پیش مشــتریان 

پرســپولیس  به 
لینک می شــد، 
بــار دیگر ســر از 
اســتقلال در مــی 
آورد امــا در نهایــت 
جمــع  در 

شاگردان ربیعی ماندگارشد تا اینکه در پایان فصل قراردادش با ذوب آهن به اتمام 
رسید؛ با این تفاسیر، اسلامی برخلاف دو پدیده دیگر لیگ برای جواب بله دادن 
به خریداران خود نیاز به رضایت تیم سابقش نداشت. او بی هیچ دردسری راهی 
پایتخت شد و به عنوان نخســتین خرید تابستانی استقلال به این تیم پیوست. 
در این میان ذوب آهن اما هم ســتاره خود را از دســت داد هم هیچ پولی بابت 
این انتقال عایدش نشد. مدیرعامل این باشگاه اصفهانی در این باره در گفتگو با 
»زاینده رود« با اشاره به تمایل ذوب آهن برای نگهداشتن این بازیکن اذعان کرد 
که زور آنها برای انجام این مهم، کم بوده اســت. رقبا برای جذب این ستاره پول 
بیشتری می داده اند؛ این مبلغ به اندازه ای بالا بوده که باشگاه اصفهانی از عهده 
پرداخت آن برای جلوگیری از کوچ ستاره اش برنمی آمده است.  اما مهمتر از ضرر 
ذوب آهن بابت کوچ اسلامی از نصف جهان به تهران این سئوال پیش می آید که در 
این میان آیا این سه پدیده بیست وسه چهار ساله خودشان از انتقال به تیم های 
بزرگ تر سودی عایدشان می شود؟ آیا اسلامی، لیموچی و آقایی پور می تواند با 
حضور در ترکیب تیم هایی چون استقلال، سپاهان و پرسپولیس همچون فصل 

گذشته به درخشش خود در آسمان فوتبال ایران ادامه دهند؟ 
هرچند برای پاسخدهی به این ســئوال خیلی زود است و هرچند به حکم ضرب 
المثل »املای نانوشته غلط ندارد« نمی توان بابت این تصمیم بزرگ از این جوانان 
خرده گرفت اما کافی است دفترچه تاریخ لیگ برتر ایران را به عقب ورق بزنید تا 
نمونه های بســیاری از این انتقال ها را ببینید که سرانجام ناموفقی داشته اند. 
کم نبوده اند ستاره های نوظهوری که با درخشش در تیم خود به عنوان بمب 
نقل و انتقالات بازار تابستانی و به امید پیشرفت  راهی تیم های بزرگ تر 
شــده اند اما همزمان با جدایی از تیم سابق خود و با امضای قرارداد با 
تیم جدید پای برگ خاموشی خود در دنیای فوتبال را هم انگشت 
زده اند. از آن طرف هم اما بوده اند بازیکنانی که با چنین انتقالی 
سری درمیان ســرها در آورده و حتی فراتر از مرزهای ایران 
زمین نیز درخشیده اند.   نمونه ها آنقدر زیاد ند که نیازی به 
نام آوردن نیست. اما همه چیز به خود بازیکن بستگی 

انتخاب او که تنها ملاکش بــرای تغییر پیراهنش دارد، بــه 
استمرار بر تمریناتش و  تلاش او برای جافتادن پول نباشد. به 

جدید، هیچ بعید نیســت به ایــن پدیده ها در ترکیــب تیم 
به تناســب ســن پایین تر و تجربه کمترشان در فصــل آینــده 
همانطور که دور ازدســترس هم نیســت که با بازی کمتری برسد 

بتوانند ســرمربی را متقاعد به اســتفاده از خود در اثبات توانایی هایشان 
ترکیب اصلی کنند، در دنیای فوتبال هیچ چیز نشدنی نیست؛ تنها غیرممکن، در 

این دنیای پرطرفدار  غیرممکن است.

خبر روز

فرعباسی:

 شاید در نیم فصل 
به ذوب آهن برگردم

حبیب فرعباسی که در نیم فصل لیگ گذشته 
از ذوب آهن به ملوان رفت تا خدمت سربازی 
را در این تیم پشت ســر بگذارد. در گفتگو با 
»همشهری« گفته ممکن است در نیم فصل 

لیگ ۲۴ به ذوب آهن برگردد. 
این گلر جوان که در فصل گذشته در مجموع 
در ۲۴ بازی کــه با پیراهن تیــم های ذوب 
آهن و ملوان انجــام داد ۸ بار موفق به ثبت 
کلین شیت شــده می گوید: »غیر از بحث 
کلین شیت، از عملکردم راضی بودم و هدفم 

این بود که به تیم ملی هم دعوت شوم.« 
فرعباســی در واکنش به دعوت نشــدنش 
به تیم ملی عنوان کرد: » به هر حال باید به 
سلیقه ســرمربی تیم ملی احترام گذاشت. 
تلاش می کنم تا در اردوهــای بعدی به تیم 
ملی دعوت شــوم.« او همچنین با اشاره به 
پیشــنهاد دو تیم پرســپولیس و استقلال 
در ۵ ســال پیش گفت: »حــس کردم زود 
است که بخواهم به این دو تیم بروم، چون 

می خواستم پخته تر شوم.«
فرعباســی در واکنش بــه اینکه آیــا از رد 
پیشنهاد سرخابی ها پشیمان نیست گفت: 
»نه، آن زمان جوان بودم و دوســت داشتم 

تجربیات بیشتری  کسب کنم.« 
او در پاســخ به اینکه آیا در ۲۷ســالگی در 
اندیشــه لژیونر شــدن هســت عنوان کرد: 
»رفتــن بــه اروپــا بــرای دروازه بان های 
ایرانی چالش ســختی اســت و دیدید که 
چنــد دروازه بان ما به اروپــا رفتند ولی زود 

برگشتند. 
حتی علیرضــا بیرانوند در بازی بــا تاتنهام 
نمایــش خوبی داشــت، ولــی در مجموع 
شــرایط برای او آنطــور نبود کــه خودش 
می خواســت.« وی در مــورد آینــده خود 
نیز گفت: »فعلًا ســرباز هســتم و اگر هم 
سربازی ام تمام شــود با ذوب آهن قرارداد 
دارم. شــاید در ابتــدای فصــل جدیــد به 
ذوب آهن برگشتم و شاید هم این اتفاق در 

نیم فصل رخ بدهد.«

فوتبال جهان

عکس خبر

  په په؛ جواهری پیر 
در پرتغال

په په، ســتاره تیم ملی پرتغال با ۴۱ 
سال و ۱۲۶ روز سن در دیدار مرحله 
یک هشتم نهایی یورو بین پرتغال و 
اسلوونی، مسن ترین بازیکنی شد که 
در مرحله حذفی یک تورنمنت ملی 

بزرگ بازی کرده است.

کاپیتان ســپاهان قرارداد خود را با طلایی پوشان 
اصفهانی به مدت دو فصل دیگر تمدید کرد.

به گزارش »ورزش  ســه«، روابط عمومی باشــگاه 
سپاهان با انتشار تصویری از محمد کریمی در حال 
امضای قرارداد خود و انتشار عکســی دیگر از این 
بازیکن در کنار مهدی آذربایجانی مدیرعامل باشگاه 
سپاهان نوشــته اســت: »محمد کریمی، کاپیتان 
تیم فوتبال ســپاهان ظهر روز سه شنبه با حضور در 
دفتر باشگاه، قرارداد خود را با سپاهان تمدید کرد. 
این بازیکن قرارداد خود را با ســپاهان به مدت دو 
فصل تمدید کرد تا همچنان با لباس طلایی پوشان 
به میدان برود.«  کریمی در حالی قرارداد خود را با 
سپاهان تمدید کرد که در لیست خرید جواد نکونام 

قرار داشــت و مدیر برنامه های او با حضور در دفتر 
باشگاه اســتقلال مذاکراتی را با مدیران آنها انجام 
داده بود، اما کاپیتان اول طلایی پوشان اصفهانی که 
از یکی دو تیم دیگر هم پیشنهاد دریافت کرده بود، 
درنهایت پس از مذاکره با مدیران باشگاه سپاهان 
تصمیم به ماندن گرفت. کریمی یکی از خریدهای 
امیر قلعه نویی برای تقویت سپاهان پس از انتخاب 
به عنوان سرمربی این تیم در پنجره تابستانی لیگ 
هجدهم بــود و به ایــن ترتیب هافبک بازیســاز و 
شمالی سپاهانی ها برای هفتمین فصل پیاپی نیز 
در اردوی طلایی پوشان باقی خواهد ماند و اگر اتفاق 
خاص رخ ندهد در لیگ بیست و پنجم نیز با پیراهن 

سپاهان بازی خواهد کرد.

کاپیتان تیم فوتبال ســپاهان ابــراز امیدواری کرد 
سپاهان در مسابقات داخلی و بین المللی سال های 
موفقی در پیش داشته باشــد. کریمی در این باره 
گفت: »خیلی خوشحالم که دوباره تمدید کردم. به 
امید موفقیت تیم خوبمان. امیدوارم در ســال های 
پیش رو بتوانیم موفقیت های بسیار خوبی چه در 
لیگ و چه در لیگ قهرمانان آسیا به دست بیاوریم. 

به امید موفقیت سپاهان.«

 کاپیتان سپاهان، ۲ فصل دیگر  در اصفهان ماندنی شد
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با هرعقیده ای در ساختن کشور هم عقیده ایم
با نزدیک شدن به پانزدهم تیر، روز برگزاری دور دوم چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری، 
تب تبلیغات نامزدها در ســطح شهر زیاد شده و شــهرداری اصفهان با تبلیغات خود به چهره شهر 
حال و هوای انتخاباتی بخشــیده اســت. به گزارش »ایمنا«، همزمان با آغــاز تبلیغات انتخابات 
ریاست جمهوری، شهرداری اصفهان تبلیغات شهری خود را با موضوع فرهنگ سازی برای حضور 
حداکثری مردم پای صندوق های رأی منتشر کرده است. این روزها تابلوهای شهری اصفهان که در 
نقاط مختلف نصب شده است، اهمیت رأی مردم با هر عقیده ای را برای شهروندان فرهنگ سازی 
می کند تا آنها با اهمیت رأی خود در تعیین سرنوشــت کشــور آشنا شــوند و در چهاردهمین دوره 
انتخابات ریاســت جمهوری حضور پررنگ و حداکثری داشــته باشــند. این تابلوهــا با جملاتی 
 همچون »با هرعقیده ای در استفاده از فرصت ها هم عقیده ایم«، »با هر عقیده ای در ساخت کشور 
هم عقیده ایم«، »با هر عقیده ای در عشق به وطن هم عقیده ایم« و »با هر عقیده ای در ناامید کردن 
دشــمن هم عقیده ایم«روی تابلو های شهری اصفهان نقش بســت تا اهمیت انتخابات به اطلاع 

تمام شهروندان برسد.

به دلیل مسدود شدن کنارگذر شهید خرازی

تغییر جدید در خطوط ۹۴ و فاز ۳ اتوبوس تندروی اصفهان
به دلیل مسدود شدن کنارگذر شهید خرازی برای عملیات عمرانی توسط کارکنان شهرداری اصفهان، 
تغییراتی با هدف سرویس دهی مطلوب تر به شهروندان در خطوط ۹۴ و فاز 3 تندرو این کلان شهر 
ایجاد شده است. به گزارش »ایمنا«، با توجه به تصمیمات گرفته شده و مسدود شدن کنارگذر شهید 
خرازی برای عملیات عمرانی توسط کارکنان شهرداری اصفهان، از 12 تیر سال جاری تا اطلاع ثانوی، 
خطوط ۹۴ و فاز 3 تندرو این کلان شهر در ایستگاه های شهیدان و مسجدالمرتضی توقف نمی کند 
و از مسیر بزرگراه عبور می کند، همچنین این اقدام با هدف سرویس دهی مطلوب تر به شهروندان 
انجام شد. شهروندان می توانند پیشنهادها یا انتقادهای خود را از طریق تماس با سامانه ارتباطات 

مردمی 13۷ شهرداری اصفهان مطرح کنند.

مدیر منطقه ۵ شهرداری اصفهان:

بلوار ارتش شب ها روشن می شود
مدیر منطقه ۵ شهرداری اصفهان گفت: نورپردازی و زیباسازی نوری خیابان ارتش حدفاصل سه 
راه حکیم نظامی تا خیابان مسجد اعظم در حال انجام اســت و در حال حاضر ۴۰ درصد پیشرفت 

فیزیکی داشته است. 
حســین کارگر در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در زندگی شهری امروزی که فعالیت شهروندان تا 
شب ادامه دارد، ایجاد بستر مناسب برای فعالیت، ایجاد زندگی شــبانه شهری مطلوب و ارتقای 
کیفیت بصری، امری بســیار مهم برای طراحان اســت، با توجه به این موارد بایــد به نورپردازی 
توجه ویژه ای شــود. وی افزود: نورپردازی شــهری، در واقع ترکیبی از نورپردازی مسیرها، معابر، 
ساختمان ها، المان ها و عناصر شهری و مبلمان شهری است که علاوه بر فراهم سازی شرایط مساعد 
جهت ادامه فعالیت ها و کارکردهای شهری در هنگام شــب، در ایجاد محیط ها و فضاهای شهری 

مطلوب با جذابیت های زیاد می تواند نقش بسزایی را ایفا کند. 
مدیر منطقه ۵ شــهرداری اصفهان گفت: نورپردازی درختان رفیوژ میانی بلوار ارتش با هزینه یک 
میلیارد تومان شامل حفاری غلاف گذاری، کابل گذاری و استفاده از چراغ های ال ای دی با رنگ های 
سبز و بنفش در حال اجرا است. وی خاطرنشــان کرد: با برنامه ریزی صورت گرفته و طراحی این 
نورپردازی ها علاوه بر کاهــش مصرف برق با میزان نور و نوع لامپ های انتخابی، هیچ آســیبی به 

محیط زیست، فضای سبز و درختان وارد نخواهد شد.

 شهرهای مردم محور به شهرهایی اطلاق می شود که در آنها برنامه ریزی و 
مدیریت شهری با مشارکت فعال مردم انجام می شود، همچنین این نوع 
شهرها با هدف بهبود کیفیت زندگی شهروندان و ایجاد محیط های زیستی 

پایدار و متعادل توسعه پیدا می کند. 
به گــزارش »ایمنا«،در شــهرهای مردم محــور، مردم نقــش فعالی در 
تصمیم گیری های شهری ایفا می کنند و از طریق نظرسنجی ها، جلسات 
عمومی و شوراهای محلی، نظرات و پیشنهادهای شهروندان جمع آوری و 

در برنامه ریزی ها لحاظ می شود. 
امروزه افزایش جمعیــت، تنوع و پیچیدگی نقش هــا و روابط، افزایش 
سواد و آگاهی، گسترش رسانه های همگانی به همراه هزینه های سنگین 
اقتصادی، اجتماعی اداره متمرکز امور و وجود پشتوانه های قانونی، سبب 
شده است که شیوه های مشارکتی در اداره امور شهرها مورد توجه قرار گیرد 
و شــهرها به ســمت مردم محوری حرکت کند. از جمله مزایای شهرهای 
مردم محور می توان بــه افزایش رضایت عمومی، بهبــود کیفیت زندگی، 
تقویت حس تعلق به شهر و پایداری و توسعه پایدار اشاره کرد، همچنین 
این شهرهای با چالش های بسیاری از جمله پیچیدگی در تصمیم گیری، 
منابع مالی محدود، مقاومت در برابر تغییر و نبود آگاهی و آموزش کافی 

مواجه است. 
حضور و مشارکت شهروندان در اداره امور شهر و ایجاد یک شهر مردم محور 
از اصول تحقق پذیر توسعه پایدار و اصیل ترین شیوه های رشد ملی به شمار 

می رود؛ این نوع مشــارکت در امور شــهری تنها به بهره وری بیشتر آنها از 
خدمات عمومی منجر نمی شود، بلکه در توسعه و بازطراحی جوامعی به 
مراتب قدرتمندتر و کارآمدتر از گذشته ســهیم است و زمانی که مقامات، 
مردم را در تصمیم گیری های شهری ســهیم می کنند، نظرات و انتقادات 
آنها را در طراحی شــهری مورد توجه قرار می دهند و از این روش به بهبود 

خدمات کمک می کنند.

مشارکت مردم ضرورت یک شهر است
محمد نورصالحی، رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان به خبرنگار »ایمنا« 
اظهار می کند: مشارکت در اداره شهرها شامل حوزه های مختلفی از جمله 
فرهنگی، اجتماعی، اداری و اقتصادی می شود. وی با بیان اینکه مشارکت 
مردم از جمله اقداماتی است که شــهر را به سمت یک شهر مطلوب و آرام 
می کشاند، اضافه می کند: مشارکت مردم در خدمات مورد نیاز شهر از جمله 
آموزشی، بهداشتی-درمانی، ورزشــی و فرهنگی موجب بهبود وضعیت 

شهر می شود. 
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه مشارکت مردم ضرورت 
یک شهر است، تأکید می کند: مشارکت مردم در تکمیل زیرساخت های 
شــهر از جمله حمل ونقل عمومی و سایر نیازهای شــهر از الزامات است. 
نورصالحی می گوید: کلمه مشارکت تنها به معنای سرمایه گذاری و مالی 
نیست، بلکه مشارکت مردم در راســتای بهبود وضعیت شهر با اقدامات 

متفاوت از جمله ترافیک، اســتفاده صحیح از خــودرو، رعایت قوانین و 
مقررات، آلوده نکردن محیط شــهر، رســیدگی به فضای سبز و بازیافت 

پسماند، مهم تر از مشارکت مالی و سرمایه گذاری است.

شهرهای مردم محور؛ همکاری شهروندان و مدیریت شهری
فریاد پرهیز، رئیس اداره مطالعات و برنامه ریزی شهری شهرداری اصفهان 
به خبرنگار »ایمنا« اظهار می کند: رشــد شتابان شهرنشینی و شهرگرایی 
به ویژه در کشورهای در حال توسعه، اداره شهرها را با مشکلات جدی روبه رو 
کرده است. وی اضافه می کند: مســائل اجتماعی، اقتصادی، کالبدی و 
فرهنگی در شهرها بر پیچیدگی موضوع افزوده است، از این رو در شهرهای 
کشورهای در حال توسعه و به طور خاص در کلان شهرها مشکلات عمده ای 
همچون مهاجرت روستاییان به شهر، ترافیک، آلودگی هوا، مسکن، آب و 
فاضلاب، کمبود سرانه ها و بسیاری از فاکتورهای دیگر، بر معضلات اداره 

شهرها افزوده است. 
رئیس اداره مطالعات و برنامه ریزی شــهری شــهرداری اصفهان تأکید 
می کند: شیوه های مناسب مدیریت شهری می تواند ضمن اداره شهرها 
به تدریج از حجم مشــکلات کم کند و شــرایط بهتری را برای یک زندگی 
شهری فراهم کند. پرهیز می گوید: آنچه امروزه توسعه و بهره وری خدمات 
شهری را تضمین می کند، مشارکت تمام شهروندان در فعالیت های شهری 
اســت. وی با بیان اینکه امروزه ضرورت مشارکت شــهروندان در بهبود 
وضعیت کالبدی و اجتماعی شهرها بر کسی پوشیده نیست، ادامه می دهد: 
تجربه کشورهای مختلف جهان در اداره شهرها نشان می دهد، اداره شهرها 
به نحو مطلوب در بســیاری موارد از توان دولت خارج است. رئیس اداره 
مطالعات و برنامه ریزی شهری شــهرداری اصفهان خاطرنشان می کند: 
موفقیت در این امر در گرو مشارکت مردم و نهادهای محلی است و تنها با 
جلب اعتماد عمومی، تشویق مردم در مراحل مختلف و استفاده از مشاوره 
عمومی موجب می شود مدیریت شهرها تا حدود زیادی در تدوین اهداف 
و قابلیت های اجرایی با موفقیت همگام باشــد و در نهایت بتوانند با تکیه 
بر داده های موثق و با اتکا به پشتوانه مردم، موفقیت خود را تضمین کنند. 
پرهیز می گوید: جلب مشارکت شهروندان در اداره شهر از نظر اجتماعی نیز 
موجب افزایش همکاری های اجتماعی می شود و پایه های جامعه مدنی 
را تقویت می کند. وی اضافه می کند: از طرف دیگر نبود مشارکت شهروندان 
در اداره امور شــهر نیز پیامدهای منفی از جملــه افزایش محدودیت ها و 
مشکلات مدیریت شهری به دلیل افزایش هزینه ها و صرف انرژی زیاد و 
کاهش علاقه عاطفی شهروندان به محل زندگی خود برای مدیریت شهری 

و ساکنان شهر ایجاد خواهد کرد. 
رئیس اداره مطالعات و برنامه ریزی شــهری شــهرداری اصفهان تأکید 
می کند: ضمن اینکه آگاهی از نیازها و مسائل مردم و بررسی نگرش آنها در 
میزان نقشی که می توانند برای رفع مشکلات شهری داشته باشند، زمینه 
مساعدی برای برقراری ارتباط منطقی و صحیح بین نهادهای خدمت رسان 
به شهروندان و شــهروندان فراهم می ســازد و اعتماد میان شهروندان و 

مدیریت شهری برقرار می شود.

شــهردار اصفهــان گفــت: امضــای تفاهم نامــه 
خواهرخواندگی میان اصفهان و اســتانبول بسیار 
ضروری اســت و این تفاهم نامــه موجب افزایش 
مراودات بین این دو شــهر می شــود. بــه گزارش 
»ایمنا«، علی قاسم زاده در دیدار با اکرم امام اوغلو، 
شــهردار اســتانبول در محل ســاختمان مرکزی 
شــهرداری اســتانبول با تأکید بر تمایل شهرداری 
اصفهان برای همکاری و تبادل تجربیات با شهرداری 

استانبول اظهار کرد: شــهرداری این کلان شهر برای 
توسعه ارتباطات و تبادل تجربیات با شهر استانبول 
به ویژه در زمینه هایی همچون حمل ونقل سازگار با 
محیط زیســت، مدیریت زباله و خدمات شــهری 
علاقه مند است. وی با تشــریح ظرفیت های شهر 
اصفهان به عنوان یکی از بزرگ ترین مناطق صنعتی 
و گردشگری جمهوری اسلامی ایران افزود: قرابت 
بسیار زیادی بین دو شهر اصفهان و استانبول وجود 
دارد، از این رو ارائه پیشــنهاد امضــای تفاهم نامه 
خواهرخواندگی میان این دو شــهر اهمیت زیادی 
دارد. شهردار اصفهان تصریح کرد: امضای تفاهم نامه 
خواهرخواندگی میان اصفهان و استانبول ضروری 

است و این تفاهم نامه موجب افزایش مراودات بین 
این دو شهر خواهد شد.

هیئتی از اســتانبول برای حضور در ســیزدهمین 
نمایشگاه مدیریت شهری در اصفهان اعزام می شود

اکرم امام اوغلو، شهردار استانبول در این دیدار ضمن 
تسلیت شهادت رئیس جمهور شهید و هیئت همراه و 
با ابراز علاقه مندی و حمایت از توسعه همکاری های 
شهری در زمینه های مورد نظر بین دو شهر اصفهان 
و استانبول اظهار کرد: مناسبات این دو کشور تاریخ 
بســیار طولانی دارد و این موضوع وسیله ای برای 
تقویت ارتباطات و همکاری هــا در همه زمینه های 

مورد علاقه دو طرف است.

شهردار اصفهان:

تفاهم نامه خواهرخواندگی اصفهان با استانبول امضا می شود

معاون شهردار اصفهان مطرح کرد

 کاهش ترافیک شهر  با رویکرد استفاده از  فضای 
حیاط مدارس و پارکینگ های ادارات

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان گفت: استفاده از فضای حیاط مدارس و پارکینگ های 
ادارات در بعدازظهرها و روزهای تعطیل یک امکان درآمدزایی برای مدارس و ادارات اســت و این 

اقدام نقش مؤثری در رفع نیاز شهروندان و کمک به ترافیک هسته مرکزی شهر دارد.
حسین حق شناس در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به گستردگی موضوعات ترافیکی و نقش آن در 
زندگی شهروندان اظهار کرد: با وجود احداث پارکینگ های متعدد توسط شهرداری اصفهان، وجود 
فضای پارک خودرو یکی از چالش ها و نیازهای شهروندان در ساعات پیک ترافیک پس ازظهر در 
محدوده مرکزی شهر است و به دلیل حجم بالای تقاضای پارک با محدودیت و مشکلات ترافیکی 

مواجه هستیم.
وی اصفهان را از نظر توســعه پارکینگ های عمومی جزو شهرهای پیشــرو کشور دانست و افزود: 
براساس اصول مهندسی ترافیک به دنبال مؤلفه های جاذبه سفر برای محدوده مرکز شهر نیستیم، 
اما گسترش مراکز جاذبه سفر در مرکز شهر و نبود اجرای طرح های مدیریت ترافیک از جمله طرح 
محدوده ترافیک، مشکلاتی را در این برهه ایجاد کرده است، از این رو به دنبال رفع موانع و استفاده 

از دیگر ظرفیت های این کلان شهر هستیم.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان اســتفاده از فضای حیاط مدارس و پارکینگ های 
ادارات در بعدازظهرها و روزهای تعطیل را یک امکان درآمدزایی برای مدارس و ادارات دانســت و 
تأکید کرد: این اقدام نقش مؤثری در رفع نیاز شهروندان و کمک به ترافیک هسته مرکزی شهر دارد.

حق شناس با اشــاره به پیگیری های معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان برای جلب 
نظر آموزش وپرورش و ادارات دولتی گفت: شهرداری این کلان شهر بدون هیچ چشمداشت مادی 

آمادگی دارد تا شرایط اجرای این طرح را مهیا سازد.
وی ادامه داد: رسالت اجتماعی ارگان ها و نهادهای دولتی ایجاب می کند در موضوعات و نیازهای 

مرتبط با رفاه و آرامش شهروندان رویکرد همدلانه و عمل گرایانه داشته باشند.

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان:

 ۳۰ میلیارد ریال پروژه در آرامستان باغ رضوان 
بهره برداری شد

مدیرعامل سازمان آرامستان های شــهرداری اصفهان گفت:  بهره برداری 3۰ میلیارد ریال پروژه در 
آرامستان باغ رضوان با حضور اعضای هیئت مدیره سازمان انجام شد. 

 علی حاجیان در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در آســتانه چهلمین ســال تأســیس آرامســتان 
باغ رضوان، نهم خرداد سال جاری پروژه هایی از جمله جایگاه اختصاصی سوخت، شبکه جمع آوری 
آب های ســطحی، مخزن ۵۵ هزار مترمکعبی، نیروگاه خورشــیدی ۵۵۰ کیلوواتی، مرکز نظارت و 
کنترل هوشمند و رونمایی از 1۴ کتاب و محصول فرهنگی توسط سازمان آرامستان های شهرداری 

اصفهان بهره برداری شد تا از مشکلات محیط زیستی شهر گره گشایی شود. 
وی افزود: گام بعدی افتتاح های آرامستان باغ رضوان، افتتاح نمازخانه و سرویس بهداشتی قطعات 
۷1 تا ۷۹ است. مدیرعامل ســازمان آرامستان های شــهرداری اصفهان تأکید کرد: با توجه به نیاز 
مراجعان و خانواده متوفیان برای اقامه نماز و نبود مکانی مناسب برای برگزاری این فریضه الهی در 
فاز سوم آرامستان باغ رضوان، احداث نمازخانه به همراه سرویس بهداشتی در دستور کار این سازمان 
قرار گرفت. حاجیان گفت: متراژ مفید نمازخانه و سرویس بهداشتی فاز سوم باغ رضوان 1۴۰ متر 
مربع و متراژ کلی آن 1۷۵ متر مربع است که با صرف اعتباری معادل 3۰ میلیارد ریال احداث شده 
است و روز چهارشنبه سیزدهم تیر با حضور اعضای هیئت مدیره سازمان آرامستان های شهرداری 

اصفهان به بهره برداری رسید.

با مسئولان

خبر روزاخبار

  ثبت بیش از
 ۴۰۰۰ درخواست رسیدگی 

ماده ۱۰۰ در اصفهان
سرپرســت کمیســیون ماده 1۰۰ شهرداری 
اصفهــان از دریافــت ۴۸3۸ درخواســت 
رســیدگی در ســال جاری به این کمیسیون 
خبر داد. مهــرداد محلوجــی در گفت وگو با 
»ایمنا« با ارائه گزارشی از اقدامات انجام شده 
در کمیســیون ماده 1۰۰ شــهرداری اصفهان 
اظهارکرد: در ســه ماه نخست ســال جاری 
تعداد 222۸ آراء صادر شــده که از این تعداد، 
1۸3۴ مورد بررسی و 3۹2 مورد تجدید نظر 
بوده است. وی افزود: از ابتدای سال 1۴۰3 تا 
پایان خرداد تعداد ۴۸3۸ درخواست رسیدگی 
تخلف شهری به کمیته ماده 1۰۰ ارسال شده 
است، و آراء صادره مشتمل بر 1۴ هزار و ۶3۵ 
بند تخلف بوده کــه از این تعــداد 1۸ هزار و 
۸1 مــورد جریمه و 32۴ مــورد رفع تخلف و 
223۰ مورد ســایر آراء بوده است. سرپرست 
کمیسیون ماده 1۰۰ شهرداری اصفهان تصریح 
کرد: اضافه ســاخت مازاد بر پروانه با 2۸1۸، 
تبدیل با 2۰1۶، احــداث بالکن مازاد بر پروانه 
در گذر با ۹1۷، مــورد رأی به ترتیب در جایگاه 
یک تا سه با بیشترین فراوانی تخلفات شهری 
اصفهان قرار دارند. محلوجی گفت: بر اساس 
آمار موجود، در بازه زمانی سه ماه نخست سال 
جاری 1۴ هزار و ۶3۵ تعــداد ریز آراء در حوزه 
تخلفات ساختمانی در کلان شهر اصفهان صادر 
شد که در مقایسه با آمار مشابه در سال گذشته 
بــا 1۴ هــزار و ۵31 مورد تغییر محسوســی 
ملاحظه نمی شود و نسبت به ســال 1۴۰1 با 
12 هزار و 31۴ مورد روند افزایشــی داشــته 
است. محلوجی با بیان اینکه هدف مجموعه 
شــهرداری کمک به رفع مشکلات محلات و 
ساخت وسازها است،گفت: معتقدم بیش از 
هر چیزی باید به مسائل ایمنی تکیه کنیم و 
در بحث کنترل ساختمان باید دقت بیشتری 
داشته باشیم، همچنین تقاضا دارم شهروندان 
به طور شــخصی پیگیری پرونده های خود را 
انجام دهنــد و تحت هیچ شــرایطی پرونده 
 خــود را به واســطه ها یــا دیگر افــرادی که 

ذی نفع نیستند، واگذار نکنند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان از پاسخگویی حضوری شهردار اصفهان به 13۷ هزارمین تماس شهروندان با سامانه 13۷ خبر داد و گفت: تعداد 
تماس های شهروندان با سامانه پاسخگویی 13۷ به  عدد 13۷ هزار می رسد که به همین مناسبت شهردار اصفهان پاسخگوی این تماس ها و دیگر درخواست های 
شهروندان خواهد بود. سیدعلی معرک نژاد در گفت وگو با »ایمنا« از آغاز به کار طرح »گوش به زنگ« در مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان از روز چهارشنبه 
13 تیر خبر داد و اظهار کرد: در این برنامه، مدیران شهری ضمن حضور در اداره ارتباطات مردمی 13۷ به صورت برخط به سئوالات و درخواست های شهروندان پاسخ 
خواهند داد. وی افزود: سامانه تلفنی 13۷ به عنوان پاسخگوی همیشــه بیدار، یکی از مراجع اصلی و مهم برای پاسخگویی به مسائل و دغدغه های شهروندان و 
پیگیری مشکلات مرتبط با مدیریت شهری اســت و به محض دریافت تماس، علاوه بر راهنمایی و ارائه مشاوره، موارد نیازمند به پیگیری و اقدام را به بخش های 
اجرایی همچون مناطق پانزده گانه ارجاع می دهد. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان تصریح کرد: به ابتکار مدیریت شهری اصفهان به تازگی طرحی 
با عنوان »شهربان« با هدف رصد مسائل شهر از سوی شهروندان، مدیران و مؤثران شهری تدوین شده و در قالب این طرح، بخشی نیز با عنوان »کد 1۰۰« در حوزه 
معاونت خدمات شهری ایجاد شده که آن دسته از تماس های شهروندان با سامانه 13۷ که نیازمند پیگیری فوری و عاجل است، بلافاصله به کد 1۰۰ در ستاد معاونت 

خدمات شهری ارجاع و مناطق پانزده گانه شهر در اسرع وقت به محل مورد نظر اعزام می شوند تا برای رفع مشکل اقدام کنند. 

پاسخگویی شهردار اصفهان به ۱۳۷ هزارمین تماس شهروندان با سامانه ۱۳۷

اختتامیه جشنواره مهارتی 
دختران هنرستان های 

استان اصفهان
جشنواره مهارتی دختران هنرستان های 
استان اصفهان در رشته های کامپیوتر، 
حسابداری، طراحی و دوخت با تقدیر از 

برگزیدگان به کار خود پایان داد.

عکس خبر

عکس: ایمنا

شهرهای مردم محور، بستری برای رفع چالش های مدیریت شهری

مردم داری و شهر داری
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مدیرعامــل آب و فاضلاب اســتان اصفهــان از اجرای حــدود ۸۵ کیلومتر 
لوله گذاری آب  و ۲۵ کیلومتر لوله گذاری فاضلاب طی ســه ماه سال جاری 

خبرداد.
حســین اکبریان در گفت وگو با »مهر« حجم اجرای لولــه گذاری آب را طی 
سال جاری ۱۲ درصد بیش از برنامه پیش بینی شده دانست و اظهار کرد: در 
این مدت بیش از ۴۴ کیلومتر توســعه و ۱۹ کیلومتر اصلاح شبکه آب انجام 
شده و همچنین بیش از ۲۱.۵ کیلومتر نیز خطوط انتقال آب اجرا شده است.

وی جمعیت تحت پوشش آب شهری و روستایی استان اصفهان را بیش از 
۴ میلیون و ۹۰۰ هزار نفر عنوان کرد و افزود: ۱۰۲ شهر و ۹۶۸ روستا در استان 

تحت پوشش خدمات شرکت آبفا هستند.
اکبریان در خصوص عملکرد لوله گذاری فاضلاب در استان ادامه داد: بیش 
از دو کیلومتــر خطوط اصلی، حدود ۱۵ کیلومتر خطــوط فرعی و بیش از ۱.۷ 
کیلومتر خطوط انتقال در بخش فاضلاب اجرا و بیش از ۶ کیلومتر نیز اصلاح 
در بخش فاضلاب انجام شده اســت که در صورت تأمین بودجه این روند با 

سرعت بیشتری ادامه پیدا می کند.

مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره آبفای استان اصفهان با بیان اینکه خدمت 
بی وقفه از وظایف اصلی کارکنان این شرکت است، خاطر نشان کرد: دغدغه 
نیروهای متخصص و متعهد این شــرکت همواره ارتقای خدمات و کســب 

رضایت مردم بوده است.

امام جمعه اصفهان گفت: مدیریت کارآمد مؤثرترین راهکار حل مشــکلات 
 کشوراست. به گزارش »مهر«، آیت ا... سیدیوســف طباطبایی نژاد شامگاه 
سه شنبه در دیدار وزیر کشور با اشاره به پیگیری های انجام شده در مورد پروژه 
آب ماندگار و تصفیه خانه و ســنگینی مقدمات اجرای این پروژها اظهار کرد: 
اســتان اصفهان نیاز فراوانی به آب دارد، زیرا اصفهان زمین زیادی داشته و 

حتی می توان با این آب، هوای منطقه را تعدیل کرد.
وی با بیان خدمات شهید جمهور به ملت و کشور و ضایعه نبود چنین خادمانی 
برای کشور و قدرندانستن نعمت وجود این شهید گفت: شهید آیت ا... رئیسی 
در دوران خدمت خود به گونه ای عمل کرد که کار گذشتگان به فراموشی سپرده 

شد و کار برای افرادی که در آینده درمسئولیت قرار می گیرند دشوار شد. 
عضو خبرگان رهبری، برخی حوادث تلخ را زمینــه تحقق رخدادهایی به نفع 
جبهه حق عنوان کرد و ادامه داد: به عنوان مثال درباره امام رضا)ع( می گوییم 
حضرت، غریب الغربا هستند و در تبعید به شهادت رسیدند، اما اگر حضرت 
در مدینه به شهادت می رسیدند آثاری که اکنون وجود دارد به جا نمی ماند ولذا 

اکنون ایران و شیعه به وجود امام رضا)ع( قدرت یافته اند.
وی در ادامه با تأکید بر اینکه در جبهه جنگ و دوران دفاع مقدس نیز افرادی 
که در جبهه حضور داشــتند اندکی از جمعیت کشور بودند و همه مردم درگیر 
کْثَرُ  جنگ نبودند، تصریح کرد: در قرآن کریم نیز خداونــد می فرماید »وَمَا أَ
اسِ وَلَوْ حَرَصْتَ بِمُؤْمِنِینَ«؛ یعنی تو هر چند جهد و ترغیب در ایمان مردم  النَّ

کنی باز اکثر آنان ایمان نخواهند آورد.
وی افزود: اگر تعداد مؤمنین اندک نیز باشد تا زمانی که بدانند چه کاری انجام 
دهند کثرت مهم نیست، لذا باید افراد خوب و کارآمد را انتخاب کنیم و به حزب 
و گروه و رفیق اعتنا نکنیم. وی اضافه کــرد: از مدیریت کار زیادی بر می آید و 
آن مقدار که از مدیریت کار درست می شود از بودجه و پول برنمی آید ولذا باید 
فردی مدیر، مدبر و حکیم انتخاب کرد و به کار گرفت، چرا که این افراد همیشه 

کار کرده اند و از این دست افراد در کشور داریم و تنها باید آنها را پیدا کنیم.
امام جمعه اصفهان شرایط کنونی را برای مشارکت و حضور پای صندوق های 
رأی مهم دانست و گفت: زمان آن است که به شدت پای صندوق حاضر شویم 

و فردی که با انقلاب و امام )ره( زاویه نداشته باشد را انتخاب نماییم.
وی با اشاره به تعبیر شــهید بهشــتی )ره( درباره خدمت عنوان کرد: شهید 
بهشــتی فرمودند »ما شــیفتگان خدمت هستیم، نه تشــنگان قدرت« لذا 
افرادی که به دنبال خدمت هســتند و هر فردی که می تواند کاری انجام دهد 

باید انتخاب شــوند و برخی در مکتب شــیفتگان خدمت قرار دارند و قدرت 
برای آنها مطرح نیســت. نماینده ولی فقیه در اســتان اصفهان خاطر نشان 
کرد: تعبیری امیرمؤمنان )ع( دارد که کوتاه و جالب اســت و مرگ و زندگی 
واقعی را معنا می کنند و می فرمایند »فَالْمَوْتُ فِی حَیَاتِکُمْ مَقْهُورِینَ وَ الْحَیَاةُ 
فِی مَوْتِکُمْ قَاهِرِینَ« و این مبنا است و گروهی که آمریکا را کدخدا می دانند، 
باید پرسید که آیا واقعاً زنده هســتند، همچنان که برخی از کشورهای عربی 
 که می تواننــد به غزه کمــک کنند جرأت ایــن کار را ندارند. وی بــا بیان آیه

 ۱۲۰ســوره مبارکه بقره و عدم تبعیت از یهود و نصاری و دشمنی آنها با اسلام 
گفت: باید قوه و فهم مقابله با دشــمن و زیربارغیرخدا نرفتن را داشت و این 
مختص انسان های زنده است. امام جمعه اصفهان عنوان کرد: مقهورغیرخدا، 
مرده اســت و ما باید این مبانی اســلام را در ادارات و مراکز مختلف توضیح 
دهیم و این مســئله بیان شــود که ما برای حکومت خود نیامــده ایم، بلکه 
برای حاکم شدن اســلام آمده ایم. وی افزود: فرق ما با غرب در همین نکته 
اســت، در حالی که این مکتب، مکتب الهی است و این همه شهید برای این 
مسیر داده شد که اســلام حکومت کند ولذا ما درصدد جا به جا نمودن افراد 
در مناصب نیســتیم. وی درنیافتــن وعدم فهم خط انبیا و امامان را ســبب 
نشــناختن هدف جهادها و شــهادت ها بیان کرد و افزود: این مسیر نیز باید 
اصلاح شود همچنان که پس از انقلاب بسیاری از انقلابی ها ریزش کردند و یا 

پس از جنگ، بسیاری از اهل جبهه ریزش نمودند. 
در ابتدای این دیدار ســردار وحیدی، وزیر کشور با اشــاره به افتتاح برخی از 
پروژه های اصفهان اظهار کرد: امروز افتتاح دو واحد کارخانه کاشی سازی رقم 
خورد که از جمله پروژه هایی بود که پس از سال ها رکود؛ طی دو سال گذشته 
مجدد فعال سازی شــده اند. وی افزود: همچنین برخی از پروژه های مهم 
و اولویت دار استان که ســال ها مردم اصفهان چشم انتظار آن بودند و نیاز به 
پشتیبانی هایی داشت به ثمر رســید که شامل پروژه های آبی استان نیز بود. 
وحیدی با اشــاره به پروژه تصفیه خانه و مطالعات و بحث های فنی و درگیر 
بودن پروژه با برخی از مســائل اجتماعی و پیگیری مسائل آن توسط دولت 
گفت: در زمان تکمیل سعی می شود بخش اعظمی از این آب در فرآوری های 
معدنی استفاده شود. وزیر کشــور تأکید کرد: هم اکنون در حوزه گیاهان آب 
شور نیز سرمایه گذار وجود دارد و مذاکره کرده و مایل هستند که در منطقه از 
شورآبه ها اســتفاده کنند و لذا ابهامی که درباره آب اصفهان وجود داشت با 

آب ماندگار رفع می شود.

از ابتدای سال تاکنون ۹۰۶ سری جهیزیه به ارزش بیش از ۳۰ میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون تومان به نوعروسان نیازمند اهدا شده است.

مدیــرکل کمیته امداد امــام خمینی )ره( اســتان اصفهان گفت: تســهیل 
ازدواج جوانان، تأمین جهیزیه و لوازم ضروری نوعروســان نیازمند، یکی از 
دغدغه های مهم این نهاد است که با مساعدت خیران انجام می شود و طی 
سال های اخیر، هیچ نوعروســی برای دریافت جهیزیه در نوبت قرار نگرفته 
است. کریم زارع با اشاره به اینکه فراهم کردن بستر ازدواج آسان رویکرد این 
نهاد برای حمایت از جوانان نیازمنداست، افزود: از عیدسعید غدیر تا پیش از 

شروع ماه محرم، ۵۰۵ سری جهیزیه شامل پنج قلم لوازم ضروری زندگی، 
به ارزش بیش از ۱۵ میلیارد و ۹۲۱ میلیون تومان با مساعدت خیران تأمین 

شده که به نوعروسان نیازمند اهدا می شود.
وی با بیان اینکه پیش از این هم ۴۰۱ ســری جهیزیه برای شــروع زندگی 
مشترک جوانان نیازمند تحت حمایت اهدا شــده، افزود: با توجه به اینکه 
محل سکونت هریک از نوعروســان تحت حمایت در سطح استان گسترده 
اســت، اقلام جهیزیه ها در اختیار ادارات اجرایی استان قرار گرفته تا در این 

مدت به خانواد های متقاضی تحویل بدهند.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان خبرداد

اهدای جهیزیه به نوعروسان نیازمند تحت حمایت کمیته امداد استان

طی 3 ماه ابتدای سال جاری؛

۱۱۰ کیلومتر لوله گذاری آب و فاضلاب در اصفهان اجرا شد

امام جمعه اصفهان:

مدیریت کارآمد مؤثرترین راهکار حل مشکلات کشور است

منبع: ایمنا 
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